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Во вторник начнет работу третья сессия Верховной Рады VII созыва. Для принятия законов, 
необходимых для интеграции в Европейский союз, может произойти сближение оппозиции и 
Партии регионов. Главное противостояние в парламенте будет происходить внутри 
большинства — среди сторонников и противников евроинтеграции, считают эксперты. В 
Партии регионов в свою очередь не исключают смены конфигурации в Раде. 

Кабмин предлагает создавать агентства регионального развития  Александр 

Радчук, "КоммерсантЪ" (Украина)..................................................................................4 

Народным депутатам предлагается заложить законодательные основы для реализации новой 
государственной региональной политики. В частности, в Кабмине считают необходимым 
разработать государственную стратегию регионального развития сроком на семь лет, план ее 
реализации на первые три года, а также региональные стратегии развития. 

Мовчання "младоягнят"  Володимир Гетьман, «Дзеркало тижня. Україна» ...........5 

Марно чекали заяви від високої посадової особи. 24—25 липня 40 українських підприємств-
експортерів були внесені в базу даних Федеральної митної служби РФ як ризиковані. Серед 
бізнесменів, з якими їх пов'язують, крім П.Порошенка, опинилися І.Коломойський, 
Б.Колесніков, А.Клюєв і навіть Д.Фірташ із Ю.Бойком.  

Янукович проголосив курс на «два стільці»  Журнал "Український тиждень"........7 

Київ усе ще має чим торгуватися – нехай не в плані економіки, але в політичному сенсі. Саме 
для цього і може згодитися згаданий Януковичем референдум. Насправді його слова про 
всенародний вибір зовнішньополітичного шляху зовсім не варто розуміти так, що цей шлях 
уже обрано, і влада готує його легітимізацію. Янукович – не з тих, хто готовий був би 
провести референдум із непередбачуваними результатами. 

Кто помогает соратникам Кличко находить правильные слова  Юлия 

Даниленко, Журнал «Форбс» (Украина) ...........................................................................9 

В.Кличко говорил как по писаному. Именно в этом ключе ударовцам предлагают 
комментировать украинско-российский конфликт. Кто? Стратегический департамент и пресс-
служба партии. Последняя ежедневно присылает депутатам от УДАРа подробный мониторинг 
СМИ, стратеги – «предложения по поводу информационного реагирования с учетом 
последних новостей» (тезисы). Несколько таких файлов, датированных 23 и 26 августа, Forbes 
на условиях анонимности передал один из бывших сотрудников департамента. 

Російська митна рулетка  Михайло Білецький, «Закон і Бізнес» ................................11 

До речі, про процедуру: асоціація - зовсім не одномоментний акт, а процес, який лише 
формально почнеться на вільнюському саміті. Не можна відкидати можливості "щільної" 
роботи російського істеблішменту з тим, щоб парламент однієї з країн Євросоюзу не 
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ратифікував договір про асоціацію. Цього буде досить для того, щоб угода не набрала 
чинності. Проте через останні поразки Росії на інших "інтеграційних" фронтах (на фазі 
згасання через розбіжності з Китаєм - діяльність Шанхайської організації співпраці, невдачею 
завершився останній саміт БРІК), перемога на українському фронті вкрай важлива. 

ІНТЕРНЕТ-ЗМІ 

Володимир Рибак закликав нардепів домовитися та затвердити порядок 

денний сесії  РБК-Україна..............................................................................................13 

Спікер Верховної Ради України В.Рибак закликав депутатів домовитися і затвердити порядок 
денний сесії з 1500 питаннями. Про це він заявив в ході погоджувальної ради. 

Володимир Рибак: «Янукович не впливає на питання звільнення 

Тимошенко»  Gazeta.ua..................................................................................................14 

Про це В.Рибак заявив журналістам у неділю в Макіївці Донецької області. Спікер також 
заявив, що питання екс-прем'єра Ю.Тимошенко не може вирішити ні він, ні Янукович, ні 
Прем'єр Азаров. 

Регионал пророчит гибель украинской индустрии из-за ассоциации с ЕС  

ИнвесторUA ....................................................................................................................14 

"Не знаю, может быть, разговоры о возможном подписании соглашения с Евросоюзом об 
ассоциированном членстве - это какая-то политическая "игра в страшилки", но для 
наукоемких предприятий такое вхождение - это моментальная гибель", - предсказал 
В.Богуслаев на авиасалоне МАКС-2013 в Жуковском. 

Депутат. Кишеня. Совість  Обозреватель ...................................................................15 

Простіше кажучи, якщо пан Зайчук написав "Обозу", що про матдопомогу парламентарям він 
знає, але нам не скаже, то пан Чечетов користався загальновідомим принципом "я – не я, і 
кобила не моя". Мовляв, не за адресою ви звернулися, дорогі товариши, нема тут 
розпорядників публічної інформації, і все тут…   

Эдуард Леонов: «У Тягныбока есть 100%-ный шанс победить на 

президентских выборах в 2015 году»  Новости Украины - From-UA........................17 

"И когда мы оказались внутри помещения, в этот момент абсолютно безосновательно нас 
начали бить. Никто из народных депутатов, а тем более я, не то что не чинили каких-либо 
противоправных действий, мы просто были не в состоянии что-либо сделать. Потому что на 
меня сначала навалились пять "беркутовцев", повалили меня на стол (сверху на меня упало 
окно и обсыпало меня стеклом), а после чего меня, лежачего, двое начали еще и бить: один 
кулаками по голове, другой по почкам". 

БЛОГИ 

Володимир Яворівський «Авантюра у двох століттях!»  корреспондент.net .........20 

Я вже вдруге вніс "Проект Закону про денонсацію Угоди між Україною та Російською 
Федерацією з питань перебування Чорноморського флоту Російської Федерації на території 
України". Тому  маю нагоду пояснити не лише політичні та геополітичні загрози угоди 1997-
го та 2010 років. 

Андрій Парубій: «Сланцевий газ і національна безпека»  pravda.com.ua...............24 

Без сумніву, видобуток сланцевого газу є вирішенням стратегічних завдань держави 
одночасно у сфері і економіки, і національної безпеки. Тому, зрозумілою є істерика Кремля і 
"Газпрому" з приводу видобутку сланцевого газу. 

ТЕЛЕБАЧЕННЯ І РАДІОМОВЛЕННЯ 

7 законів, що стосуються євроінтеграції України, має ухвалити парламент 

наступного тижня  5 канал, Час новин .........................................................................24 
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Друковані видання 

Объединенных Европа  

Ольга Куришко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Вчера Председатель Верховной Рады Владимир Рыбак сообщил, что сразу после 
открытия третьей сессии народные депутаты сконцентрируются на принятии законопроектов, 
необходимых для подписания Украиной соглашения об ассоциации с Европейским союзом. "На 
первую пленарную неделю я поставил семь законов по евроинтеграции",— сообщил господин 
Рыбак. В числе других документов, которые парламент рассмотрит в первую очередь, спикер 
упомянул новую редакцию закона о прокуратуре, а также законопроекты, касающиеся судебной 
реформы и избирательного законодательства. Между тем одно из главных требований ЕС — о 
ликвидации выборочного правосудия, под которым европейские дипломаты подразумевают 
дело Юлии Тимошенко,— в парламенте рассматриваться не будет, уверен спикер. 

При голосовании по евроинтеграционным вопросам Верховной раде удастся избежать 
конфликтов, полагают эксперты. "Эта сессия будет посвящена европейской интеграции. 
Голосования будут проходить с результатом в 350 и более голосов — понятно, что оппозиция 
этот процесс поддержит",— заверил заместитель председателя фракции "Батькивщина" Сергей 
Соболев. Впрочем, он заверил, что в оппозиции будут настаивать на декриминализации ст. 364 
и 365 Уголовного кодекса, по которым осуждена Юлия Тимошенко, а также на персональном 
голосовании народных депутатов. "Если Партия регионов откажется голосовать 
индивидуально, противостояние может повториться",— пообещал депутат. 

В оппозиции считают, что конфликты могут разгореться в самом большинстве. "В 
Партии регионов будет серьезный раскол по теме интеграции в ЕС, так как часть депутатов 
настроена на то, чтобы саботировать этот процесс ради сотрудничества с Россией",— заявил 
народный депутат Игорь Мирошниченко. Такой конфликт может привести к 
переформатированию конфигурации в парламенте, считают эксперты. "В руководстве фракции 
Партии регионов не смогут рассчитывать на часть своих соратников, а также на голоса 
коммунистов. Поэтому не исключено, что будут внесены изменения в регламент, которые 
снизят до 14-15 человек порог для формирования новой фракции из числа мажоритарщиков",— 
заявил директор Института глобальных стратегий Вадим Карасев. 

В Компартии вчера подтвердили, что не будут голосовать солидарно с Партией 
регионов. "Мы считаем, что более выгодным для Украины является участие в Таможенном 
союзе, а не в Евросоюзе. Мы будем инициировать референдум по этому вопросу и подавать 
законопроекты, которые предусматривают сотрудничество с Россией",— заявил народный 
депутат Александр Голуб. 

Кроме того, на работе парламента существенно отразится приближение президентской 
избирательной кампании 2015 года, отмечают во фракции УДАР. "Главные политические 
игроки уже находятся на низком старте! Наша общая цель — отстранить Виктора Януковича от 
власти в 2015 году. Мы считаем, что в оппозиции должны найти силы и выдвинуть единого 
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кандидата от оппозиции уже в первом туре. У наших коллег другой подход, но я надеюсь, что 
общее решение будет найдено",— сказал народный депутат Павел Розенко (УДАР). Он 
отметил, что, несмотря на возможную конкуренцию за президентское кресло, главы 
оппозиционных фракций, как и раньше, будут координировать свою деятельность в 
парламенте. 

При этом в Партии регионов уверены, что оппозиции не удастся действовать сообща. 
"Уже вовсю чувствуется приближение президентских выборов. Каждый из оппозиционеров 
будет тянуть одеяло на себя, и это еще больше накалит обстановку",— заявил первый 
заместитель председателя фракции Партии регионов Михаил Чечетов. По его словам, в 
результате "в парламенте существенно изменится расстановка сил". "Из-за поведения 
оппозиции в их фракциях увеличится число депутатов, которые хотят работать конструктивно. 
Поэтому я не исключаю создания в Раде новой фракции или депутатской группы, которая будет 
сотрудничать с нами",— отметил Чечетов. 

В целом третья сессия парламента запомнится сближением позиций Партии регионов и 
оппозиции по вопросам, которые касаются интеграции Украины в ЕС. "В противовес в Раде 
активизируется пророссийское крыло — коммунисты и часть депутатов от Партии регионов, в 
общей сложности человек 40-50. Они будут принимать разные меры — от срыва работы Рады 
до провокаций в адрес оппозиции, тут фракциям важно не втянуть себя в эту игру",— 
резюмировал профессор политологии Киево-Могилянской академии Алексей Гарань. 

http://www.kommersant.ua/doc/2269527 

Кабмин предлагает создавать агентства регионального развития  

Александр Радчук, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Премьер-министр Николай Азаров зарегистрировал в Верховной Раде законопроект "Об 
основах государственной региональной политики", разработанный Министерством 
экономического развития и торговли в рамках подготовки к подписанию соглашения об 
ассоциации Украина—ЕС. Народным депутатам предлагается заложить законодательные 
основы для реализации новой государственной региональной политики. В частности, в 
Кабмине считают необходимым разработать государственную стратегию регионального 
развития сроком на семь лет, план ее реализации на первые три года, а также региональные 
стратегии развития. 

Кроме того, для "эффективной реализации региональной политики" местным советам, а 
также государственным администрациям предлагается основывать специальные агентства. 
"Агентство регионального развития является неприбыльной организацией, создается в форме 
учреждения на основе партнерства между государственным, частным и общественным 
секторами на основании этого и других законов",— говорится в тексте законопроекта. Согласно 
документу, соучредителями агентств могут быть региональные торгово-промышленные палаты, 
ассоциации предпринимателей, представительства всеукраинских ассоциаций органов местного 
самоуправления или ассоциации органов местного самоуправления региона, высшие учебные 
заведения, научные учреждения, профильные общественные объединения региона. При этом 
структура, порядок деятельности и полномочия агентств будут определены отдельным 
постановлением Кабинета министров. 

Вице-президент Ассоциации городов Украины, мэр Львова Андрей Садовый опасается, 
что с помощью таких агентств правительство планирует сократить полномочия местных 
органов власти. "Создание подобных агентств может считаться положительной инициативой 
только в том случае, если будут четко понятны их функции, кадровый и финансовый 
потенциал, роль в развитии местного самоуправления,— заявил Садовый.— Пока тенденция 
такова, что полномочия органов местного самоуправления постоянно сокращаются". 

http://www.kommersant.ua/doc/2269455 
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Мовчання "младоягнят"  

Володимир Гетьман, «Дзеркало тижня. Україна»  

Напруга торгової війни, розв'язаної російською владою проти України, трохи спала. 
Митниця північно-східного сусіда перестала "в особливому режимі" без обмежень у часі 
обстежувати на молекулярному рівні українські товари. Але з оточення Путіна продовжують 
звучати погрози на адресу "неслухняної" України, яка робить "неправильний" геополітичний 
вибір. Тому йдеться лише про затишшя. 

Весь цей час вітчизняні бізнесмени з особливою увагою стежили за тим, як "рідний 
уряд" захищає інтереси українського бізнесу. Зокрема, як це робить головний 
"младореформатор" перший віце-прем'єр Сергій Арбузов, сам виходець із пов'язаного з Сім'єю 
банківського бізнесу. Чому особливої уваги удостоївся Сергій Геннадійович? По-перше, тому 
що початок і розпал торгової війни випали на період, коли саме Арбузов був в.о. прем'єр-
міністра. По-друге, саме перший віце-прем'єр за посадою відповідає за стан економіки України. 
По-третє, Арбузов — без п'яти хвилин прем'єр-міністр. У ділових та політичних колах 
переконані, що людина, котра називає Миколу Азарова "черговим по Кабміну", рано чи пізно 
займе його місце. По-четверте, агресивність політики Сім'ї вже очевидна для всіх. Сім'я 
поглинає бізнеси, потоки, медіа, політичні й силові важелі влади. Тому олігархи намагаються 
зрозуміти свій статус: вони для Януковичів і Арбузова вже тільки їжа чи все ще 
співтрапезники? Тому для них було важливо в момент загострення ситуації зрозуміти, чи стане 
Сергій Арбузов на їхній захист у відносинах із Кремлем, чи може український бізнес 
розраховувати на свою владу в цій війні. Адже історія з політичним тиском і виживанням 
українських виробників із російського ринку вочевидь матиме продовження. Понад те, 
експерти одностайно прогнозують, що Росія посилюватиме свій тиск на Україну. 

"Все розкермуємо" 

Коли влада РФ через керівника Росспоживнагляду Онищенка почала 24 липня 
"шикувати" українських експортерів, 27 липня Арбузов видав заяву, суть якої зводилася до 
того, що заборона на ввезення в Росію цукерок кондитерської компанії Roshen, за якою стоїть 
Петро Порошенко, не є торговою війною. "Ніякої торгової війни там немає. Зараз ми 
займаємося цим процесом. Буде формуватися група, яка займеться розслідуванням цього 
питання. Думаю, через два-три дні ми розберемося і зможемо зробити заяву", — пообіцяв 
чиновник. 

Марно чекали заяви від високої посадової особи. 24—25 липня 40 українських 
підприємств-експортерів були внесені в базу даних Федеральної митної служби РФ як 
ризиковані. Серед бізнесменів, з якими їх пов'язують, крім Петра Порошенка, опинилися Ігор 
Коломойський, Борис Колесніков, Андрій Клюєв і навіть Дмитро Фірташ із Юрієм Бойком. Без 
"оголошення війни" їхнім компаніям різко ускладнили умови огляду вантажів. 

Потім Федерація роботодавців України поширила заяву про те, що російська митниця 
заблокувала весь український експорт, про майбутні мільярдні збитки. DT.UA оприлюднило 
інформацію про кремлівську стратегію зриву євроінтеграції України, яка включає й торгові 
санкції з боку Росії. 

Євросоюз 28 серпня скликав екстрене засідання, на якому було розглянуто всього два 
питання — ситуація в Єгипті (де триває справжня громадянська війна) і митна війна Кремля 
проти Києва. Кшиштоф Лісек, євродепутат від Польщі, заявив телеканалу БТБ після 
завершення дебатів з українського питання, що Європарламент прийме резолюцію про 
недопустимість дій Росії, спрямованих на зрив підписання Угоди про асоціацію Україна — ЄС. 
Зокрема, йдеться про розв'язання Росією торгової війни, мета якої — зрив євроінтеграції 
України. 

Інакше кажучи, речі своїми іменами назвали всі, крім української влади, представники 
якої — переважно міністри — виконували роль весільних генералів, приїжджаючи на 
переговори, підготовлені самими виробниками. 

Увесь цей час Сергій Арбузов, який виконував на період відпустки прем'єра Азарова 
його обов'язки, мовчав, як партизан. "Младореформатор" не розібрався в проблемах Roshen та 
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інших потерпілих підприємств ні через два-три дні, ні через дві-три тижні. Не відреагував на 
заяви українських роботодавців і європейських політиків. Мовчить український уряд і далі, 
після переговорів прем'єрів Азарова та Медведєва. 

Винні самі бізнесмени. І журналісти? 

21 серпня, повернувшись із відпочинку, Микола Азаров розпочав засідання уряду з заяви 
цілком у дусі Арбузова (який напевно доповів прем'єрові про стан справ в україно-російських 
відносинах). 

По-перше, не було й не буде ніякої торгової війни. Її придумали фантазери журналісти, 
"надто перебільшивши й драматизувавши масштаби проблеми". До того ж Азаров фактично 
звинуватив самих українських бізнесменів-експортерів у тому, що ті не стали наперед 
підлаштовуватися під ще не прийняті, але проголошені нові стандарти російських митників 
(яких, до речі, вони українським підприємствам не надали). 

Виходить, пан Онищенко вимушено став затримувати на кордоні тисячі хур і вагонів із 
українськими товарами, вишукуючи "ризики", які в них зачаїлися. У продукції Roshen знайшли 
такий собі "бензопірен", правда результатів експертиз нікому не показали. І більше в жодній 
іншій країні цієї шкідливої речовини у вітчизняних цукерках у недопустимих кількостях не 
знайшли, однак післясмак залишився. Бензопіреновий. 

На ряді пропускних пунктів російська митниця, попри офіційні повідомлення, так і не 
повернулася до роботи в штатному режимі, як і раніше затримуючи українські вантажі (зокрема 
така інформація надходить із Білгородської митниці).  

Депутати Держдуми прозоро натякнули: всі ці події — через те, що Україна не є членом 
МС, інакше не було б проблем на російській митниці. 

Коли починається війна? 

Хочеться запитати в керівників уряду: скажіть, а які все-таки ознаки торгової війни? Як 
визначити її початок? Зрозуміло, що гучних оголошень війни немає, снаряди й кулі не літають. 
Ідеться про дії однієї держави, яка обмежує значною мірою торгівлю з іншою державою і 
спричиняє великі збитки та втрати для її економіки і бізнесу. 

То з якої цифри збитків розпочинається війна? Скажімо, цифра збитків і втрат на суму 
один мільярд гривень, яку на прес-конференції назвало керівництво Roshen і яку жодним чином 
не нафантазували журналісти, — це досить? Чи малувато буде? 

Суб'єктивна думка автора: все, що відбувалося, — це і є торгова війна проти України, в 
якій страждають її бізнес, її бюджет і її громадяни, котрі недоотримають гроші з цього бюджету 
у вигляді зарплат, пенсій, соціальних виплат. Громадяни, за добробут яких відповідає 
мовчазний уряд, що впритул не помітив торгової війни. Не цікавлять громадяни? Не цікавлять 
робочі місця? Припустімо. Хоча напередодні виборів — це досить необачно. Але влада існує 
переважно на гроші великих платників податків. Саме їх вона потрошить, збираючи кошти на 
кожну передвиборну кампанію. Саме до них у бізнес залазять її довірені особи. Саме їхній 
бізнес влада використовує як дитячий автомат, що загрібає призи. 

Тому уряд і з обов'язку, і по совісті, і зі шкурних, і з суспільних інтересів повинен 
ефективно захищати українських виробників та експортерів. Навіть якщо йдеться про приватну 
корпорацію чи не єдиного вітчизняного олігарха, котрий відкрито демонструє свої симпатії до 
опозиції. Хоча вище зазначалося, що Roshen — далеко не єдиний приклад бізнесу, який зазнає 
втрат. Раніше на сотні мільйонів "попали" лояльні до влади трубовиробники та 
автопромисловці (через сумнозвісний утилізаційний збір). А цифри збитків останніх днів 
скидалися на справжні фронтові зведення: за оцінками асоціації "Український клуб аграрного 
бізнесу", тільки українським експортерам аграрної продукції кожен день "перевірок на дорогах" 
коштував 5,5 млн дол. 

Де протести і розбори у СОТ? Добре хоч українська влада додумалася використати 
помилку Росії — грубе застосування митної сили — для переговорів з ЄС і МВФ. Мовляв, 
дивіться, що роблять, нам відступати нікуди — за нами Москва. Тому було б незле простягнути 
руку допомоги, пом'якшивши радикальність вимог до підписання асоціації з ЄС і знявши 
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непосильні для української влади вимоги МВФ. Наприклад, про підвищення тарифів. 
Приблизно такі тези в Брюсселі цього тижня викладав секретар РНБОУ Андрій Клюєв. Але, 
повторюю, де юридичні цвяхи, забиті українською владою в міжнародних організаціях та 
арбітражах? 

В уряді вважають, що все само собою розсмокчеться й "перетреться"? Ні, не змириться 
Росія з євроінтеграцією "норовливої" України. Головсанлікар РФ Геннадій Онищенко обіцяє 
вже восени відновити інспекцію українських підприємств корпорації Roshen. І які ще 
"бензопірени" буде виявлено, самому Онищенку відомо. Цей пан, до того ж у хамському стилі, 
обвинуватив Міністерство економрозвитку України в тому, що йому не ті документи надали, та 
ще й (подумати тільки!) англійською мовою. Помсти ради він ще кілька років не пустить 
продукцію "Рошен" на російський ринок. 

А радник Путіна Сергій Глазьєв повідомляє, що Євразійська економічна комісія вивчає 
питання припинення відносин вільної торгівлі з Україною у разі підписання Києвом Угоди про 
асоціацію з ЄС. А попереду — посилення митного адміністрування, системи ветеринарного та 
санітарного контролю, скорочення багатьох проектів у галузі атомної енергетики, оборонно-
промислового комплексу, ракетно-космічної та авіаційної промисловості. Сам Путін услід 
пообіцяв, що країни МС "запровадять захисні заходи у разі лібералізації Україною відносин із 
Євросоюзом". 

Віце-прем'єр РФ Ігор Шувалов, який виконує при Путіні "особливі обов'язки", 
зневажливо заявив, що продовження переговорів про одночасну участь України в зоні вільної 
торгівлі з ЄС і Митному союзі — "безглузде". ЗВТ із ЄС не дозволить технічно врегулювати 
торгові відносини між двома країнами, тому "у разі підписання Україною Угоди про 
асоційоване членство в Євросоюзі Росія може почати застосовувати до неї спеціальні 
обмеження торгівлі". 

Інакше кажучи, це були тільки розвідувальні бої, справжня війна попереду. 

Тим часом Азаров, ніби не чуючи цих мало прихованих погроз, розповідає, що "Київ 
готовий приєднатися до ряду положень МС". Паралельно з підписанням угоди з ЄС. Але ж 
йому російською мовою сказали: або — або... 

"Дурню, живу я тут…" 

Чому серйозність становища розуміють Захід і Європа — і вперто не розуміє 
український уряд? Європарламент готує жорстку резолюцію з прямим вживанням 
словосполучення "торгова війна". Посол США радить українській владі звернутися в СОТ. 
Уряд Німеччини недвозначно закликав "партнерів України" поважати її право на тісні 
відносини з Європейським Союзом і висловив надію на якнайшвидше підписання Угоди про 
асоціацію між Україною і ЄС. 

Міністр закордонних справ Литви, яка головує в ЄС, Лінас Лінкявічюс заявив про 
стурбованість ЄС ситуацією з Росією: "Я вважаю, що ми мусимо бути єдиними й захистити 
наших українських партнерів". 

Парадоксально, але уряд "українських партнерів" по суті відмовляється захищати 
інтереси України. Що це? Страх прогнівити "старшого брата"? Звідки він в Арбузова — 
молодого ще чиновника? З Азаровим хоча б зрозуміло, він давно в ЄЕП хотів... Може, ми, 
журналісти й громадськість, чогось не знаємо? Про ГТС, наприклад... 

http://gazeta.dt.ua/internal/movchannya-mladoyagnyat-_.html 

Янукович проголосив курс на «два стільці»  

Журнал "Український тиждень" 

Асоціація між Україною та Євросоюзом може стати реальністю тільки ближче до кінця 
року. Але підписання відповідної Угоди зробилося головним питанням внутрішньої політики з 
середини серпня. З точки зору широкої публіки, раніше взагалі мало обізнаної про підготовку 
до Асоціації, це сталося досить раптово. 
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Ясна річ, роль каталізатора відіграла торговельна війна, оголошена Росією Україні саме з  
метою відвернути підписання Угоди. 

Заяви з Москви протягом серпня дедалі частіше спонукали вжити слово «істерика». 
Аргументи про те, що російська митниця гальмує ешелони з українськими щебенем та 
металопрокатом, аби «потренуватись» перекривати майбутню контрабанду з ЄС, не 
витримували жодної критики. Врешті-решт дійшло до прямих погроз: мовляв, після підписання 
Угоди Україна взагалі перестане для Росії бути суб’єктом переговорів. 

Проте офіційний Київ довго мовчав. Лише через місяць після відкриття «митного 
фронту» глави урядів двох держав обговорили питання телефоном. За підсумками розмови 
прес-служба українського Кабміну повідомила, що Микола Азаров та Дмітрій Медвєдєв… не 
бачать ніякої торгівельної війни і навіть не припускають її можливості. 

У тому ж дусі українські урядовці висловлювались і надалі: все гаразд, процес іде, 
сформовано переговорні групи. При цьому Київ не вдається до таких очевидних засобів захисту 
своїх інтересів, як апеляція до норм Світової організації торгівлі. 

Натомість усі, від Азарова до спікера Володимира Рибака, мов мантру повторюють слова 
про важливість «дружби з Росією», котрій ніяк не має завадити підписання Угоди про асоціацію 
з ЄС. У ситуації, коли РФ неодноразово і гранично ясно дала зрозуміти, що не бажає сприйняти 
це рішення, така поведінка виглядає, м’яко кажучи, дивною. 

За однією з поширених версій, українська влада розгублена, уявлення не має, що 
сказати, і вже тим паче – що робити. За другою, режим сподівається, що економічний тиск Росії 
не встигне завдати надто великих збитків до підписання Угоди в листопаді. А після того Москві 
вже не буде сенсу «махати кулаками». Зрештою, збитки ж несуть і російські підприємства. 

Певні повідомлення дозволяють припустити, що коли Москва й мала надію за 
допомогою торгової війни натиснути на Януковича руками олігархів, то принаймні поки що ці 
надії не справдилися. Не далі ніж 1 вересня ніхто інший як Рінат Ахметов заявив: «Ми з цього 
(суперечок із Росією – Ред.) повинні винести досвід, подивитися на себе: що ми зробили 
правильно, що – неправильно… Щоб у майбутньому від цього ми ставали тільки сильнішими, 
щоб ми від цього не залежали». 

Зверніть увагу на останні слова. Це каже людина, чий «Метінвест» постраждав від дій 
російської митниці одним із перших. 

Ще більше поживи для роздумів дало несподіване телеінтерв’ю Віктора Януковича 
кільком телеканалам, терміново запущене в ефір наприкінці минулого тижня. Важко було не 
помітити, що гарант всіляко демонстрував не тільки впевненість у власних силах, а навіть якусь 
поблажливість щодо актуальної теми російсько-українських відносин. 

Зокрема, він розповів, що особисто російський президент Владімір Путін в телефонній 
розмові повідомив йому, Януковичу, що вважає дії російської митниці «дивними». Путін нібито 
навіть пообіцяв викликати «на килим» відповідальних за це осіб. Тим самим Янукович виставив 
дурнями всіх, хто наполягає на необхідності для України відмовитись від Асоціації з ЄС під 
російським тиском – починаючи з радника самого Путіна Сєргєя Глазьєва. 

Головний меседж тут, треба думати, адресувався внутрішній «фронді», від 
«Українського вибору» Віктора Медведчука до нестійких елементів всередині Партії регіонів 
(на кшталт Олега Царьова). Плюс, звичайно ж, власним виборцям. Саме на останніх вочевидь 
спрямовані й ритуальні заклинання влади про те, що Київ робить усе, аби не посваритися з 
Москвою (за цілковитої мовчанки про те, що Москва робить усе, аби посваритися з Києвом). 

Водночас у своєму розлогому телеінтерв’ю Янукович, можливо, озвучив не тільки 
«меседжі», а й власне плани. 

Чимало спостерігачів сприйняли як найважливішу заяву президента про те, що в 
Євросоюз або Митний союз Україна вступить лише за наслідками референдуму. Але були 
озвучені й важливіші речі. 

Зокрема, Янукович пояснив, яким чином сподівається створити зону вільної торгівлі 
одночасно з Європою та Митним союзом. На початку 2015 року, нагадав він, наші східні сусіди 
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збираються затвердити новий статут Євразійського економічного співтовариства. «Там 
передбачений статус партнера», - пояснив Янукович. На його думку, саме таким партнером і 
може бути для МС Україна. 

«Це передбачає, що Україна буде готова приєднатися до деяких положень 
Євразійського, Митного союзу, якi не суперечать правилам Свiтової органiзацiї торгiвлi», - 
уточнив Президент. 

В цьому пасажі можна прочитати вже не тільки (само)заспокоювання. А й віру в те, що 
МС (читай – Росія) «нікуди не подінеться» від торговельних зв’язків з Україною, принаймні, в 
середньостроковій перспективі. Так само, як Європа «нікуди не подінеться» від Асоціації попри 
вибіркове правосуддя та інші «недоліки» України. 

Тим паче, що Київ усе ще має чим торгуватися – нехай не в плані економіки, але в 
політичному сенсі. Саме для цього і може згодитися згаданий Януковичем референдум. 
Насправді його слова про всенародний вибір зовнішньополітичного шляху зовсім не варто 
розуміти так, що цей шлях уже обрано, і влада готує його легітимізацію. Янукович – не з тих, 
хто готовий був би провести референдум із непередбачуваними результатами (інакше кажучи, 
дійсно довірити вибір народу). А наразі ці результати не передбачиш. 

Проте в майбутньому референдум, точніше, спроби його провести, можуть стати 
елементом торгу хоч із Росією, хоч із Заходом. Як відомо, чинний закон про референдум 
виписаний так, що його організація, від реєстрації ініціативних груп до встановлення 
результатів, перебуватимуть під щільним контролем президентської адміністрації. 

Проросійські сили давно готуються до проведення референдуму про вступ до Митного 
союзу. Раніше лідер компартії Петро Симоненко наголошував, що на такий референдум 
виноситиметься лише це питання, тоді як питання про вступ до ЄС їх не цікавить. І сьогодні, за 
формацією Тиждень.ua, ті ж комуністи та низка інших сил вже проводять тренінги для 
майбутніх «ініціативних груп» на Півдні та Сході країни. 

Але і остаточний дозвіл на референдум, і питання, що будуть на нього винесені, 
залежать від влади. Котрій ніщо не заважає, скажімо, паралельно запустити «народну» 
ініціативу щодо референдуму про ЄС і об’єднати питання, або взагалі кардинально змінити 
суть питань. Відповідні «навчання» влада вже давно провела. 

Кінцева імплементація рішень так само залежатиме від президента та парламентської 
більшості, котру Янукович має намір контролювати доти, доки лишається на нинішній посаді. 
Що робитимуть і Брюссель, і Москва, якщо в Україні зайде мова про референдум щодо, 
скажімо, приєднання до Митного союзу за малозрозумілою формулою Януковича «3+1»? Тут 
виникає ціле віяло можливостей, і суто теоретично це дає українській владі простір для 
маневру. 

До того ж – хоча це й дещо інша історія – під такий референдум можна «підверстати» 
питання про зміну системи влади. Скажімо, про те ж скорочення повноважень парламенту, 
давно омріяне Банковою. 

Звичайно, все це – справа майбутнього, котре може серйозно скорегувати наміри 
Януковича та його радників. Але уже й зараз той факт, що Угода про асоціацію з ЄС стала 
головним питанням політичного порядку денного, додав владі балів усередині країни. Адже, 
виставляючи себе головним рушієм зближення з Європою, Янукович перебирає можливість 
формувати цей порядок, лишаючи опозиційним партіям (котрі не можуть заперечити подібний 
курс) «плентатись у хвості подій». 

http://tyzhden.ua/Politics/88295 

Кто помогает соратникам Кличко находить правильные слова  

Юлия Даниленко, Журнал «Форбс» (Украина) 

На внеочередном заседании комитета по вопросам иностранных дел Европарламента 
лидер партии УДАР Виталий Кличко в запале критиковал Россию: «Ее действия противоречат 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

10 

существующим двухсторонним и многосторонним договорам, а также – нормам и стандартам 
ВТО. Они вызвали возмущение в Украине». 

Кличко говорил как по писаному. Именно в этом ключе ударовцам предлагают 
комментировать украинско-российский конфликт. Кто? Стратегический департамент и пресс-
служба партии. Последняя ежедневно присылает депутатам от УДАРа подробный мониторинг 
СМИ, стратеги – «предложения по поводу информационного реагирования с учетом последних 
новостей» (тезисы. – Forbes). Несколько таких файлов, датированных 23 и 26 августа, Forbes на 
условиях анонимности передал один из бывших сотрудников департамента. 

О чем в них идет речь и как ударовцам советуют словесно воевать с властью?  

УДАР говорит 

За подготовку информационных тезисов и их рассылку отвечает нынешний нардеп и 
политтехнолог партии Ростислав Павленко. Он же возглавляет стратегический департамент 
УДАРа. С ним Forbes поговорить не удалось – несколько дней он не отвечал на телефонные 
звонки. 

Вместо него главную цель тезисов, похожих на те, что готовят для депутатов-
регионалов, объяснил известный спичрайтер Виталий Чепинога, который работает в 
информационном департаменте УДАРа: «Это общие рекомендации. Согласованная и 
стабильная позиция партии».  

Следовать этим рекомендациям и озвучивать тезисы в СМИ, по его словам, 
необязательно. Все в добровольном порядке. 

Рекомендации стратегического департамента лаконичны – 2-3 листа формата А4 на 
украинском языке. Акценты выделены жирным шрифтом. Ударение – на критику власти. В 
тезисах от 23 августа ударовцам предлагали комментировать заявление президента, сделанное 
во время встречи с шахтерами в Донецке. Там Виктор Янукович сказал, что к модернизации 
экономики необходимо подойти основательно, потому что «побелить, подлатать, подмазать» 
уже не получится.  

Стратеги УДАРа проходной пассаж предложили интерпретировать так: «Признание 
необходимости экономических реформ Януковичем – вынужденный шаг для него. Из-за 
отсутствия реформ и коррупции бюджет пуст. Но его беспокоит не судьба простых граждан. 
Просто его окружению уже нечего красть». Чтобы соратников Кличко не обвинили в 
голословности, аналитики подготовили цифры: в стране второй год подряд падает 
промпроизводство. В июле 2013 года падение составило 4,9%, а за 7 месяцев 2013 года – 5,3%, 
говорится в тезисах.  

Мозг в помощь 

В документе от 26 августа стратегический департамент предлагал больше говорить об 
УДАРе. Повод – 24 августа, в День Независимости, Виталий Кличко дал старт мотопробегу 
«Украина – это Европа». Основной посыл тезисов – подписание соглашения об ассоциации с 
ЕС вернет Украину в единую, свободную и демократическую Европу. Важный нюанс, на 
который депутатов просили обратить особое внимание – праздновать этот день отдельно друг 
от друга Кличко, Яценюк и Тягнибок договорились заранее. Акцент – на последнем слове. Хотя 
ранее члены УДАРа рассказывали Forbes, что «Батьківщина» предлагала УДАРу провести 
совместную акцию в Шполе, но от идеи отказались. 

Еще одно достижение партии, о котором предлагают чаще говорить – персональное 
голосование депутатов, которого УДАР добивался с начала работы второй сессии парламента 
нынешнего созыва. Угрозой ему в департаменте считают заявление замглавы фракции ПР 
Михаила Чечетова. Регионал хорошо отозвался о принятом в Молдове законе, который 
предусматривает появление в парламенте «комиссаров по этике». В связи с этим Чечетов 
сказал, что неплохо бы и в Раде завести двухметровых приставов, которые могли бы спокойно 
выкинуть из зала депутата, мешающего работать. Подтекст этих слов, который стратеги УДАРа 
предложили при случае озвучить депутатам, заключается в том, что таким образом регионалы, 
низкая дисциплина которых не позволяет им голосовать лично, хотят вернуться к 
кнопкодавству. 
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Мониторинги СМИ делят на рубрики: «Виталий Кличко. Политика», «Партия УДАР», 
«Киев», «Политические силы», «Украина», «Мир», «Спорт. Светская жизнь». Перед каждой 
нелестной публикацией заглавными буквами пишут «НЕГАТИВ» 

Депутаты подобным советам следуют не всегда, но, по словам нардепа-ударовца Павла 
Розенко, тезисы воспринимают как необходимую часть работы команды «с определенной 
стратегией». 

Другое дело – мониторинги СМИ, которые регулярно готовит пресс-служба партии. Ими 
часто пользуются депутаты, которым некогда читать все, что пишут о партии. 
Информационные мониторинги многословнее тезисов. К примеру, документ от 23 августа 
занимает 25 страниц формата А4 и разделен на рубрики: «Виталий Кличко. Политика», 
«Партия УДАР», «Киев», «Политические силы», «Украина», «Мир», «Спорт. Светская жизнь». 
Перед каждой нелестной публикацией заглавными буквами написано «НЕГАТИВ».   

Забавные неполитические новости традиционно – в «Светской жизни». Примеры: 
«Невеста Кличко (Владимира) обзавелась бородой» (на свой 24-й день рождения американская 
актриса Хейден Панеттьер получила в подарок рыжую накладную бороду) или «Муж Ольги 
Сумской подарил ей платье в украинском стиле, а Кличко удивил визитом». Эта информация 
вряд ли помогает депутатам лучше ориентироваться в политической  ситуации, но, вероятно, 
дает лишний повод обсудить то, что ее не касается. 

http://forbes.ua/nation/1357215-kto-pomogaet-soratnikam-klichko-nahodit-pravilnye-slova 

Російська митна рулетка  

Михайло Білецький, «Закон і Бізнес» 

Росії на бухарестському саміті НАТО у 2008 році вдалося заблокувати інтеграцію 
України в Північноатлантичний альянс. Нині, схоже, Кремль готовий докласти надзусиль, аби 
поставити надійний заслін європейській інтеграції нашої країни. 

Дорожня карта з бар'єрами 

Нагадаємо: бухарестський саміт Північноатлантичного альянсу відбувся у квітні 2008 
року, а вже в серпні Росія на прикладі Грузії продемонструвала, як вона вміє "примушувати до 
миру". Чи варто до осені 2013-го чекати загострення ситуації в тому ж Криму - ворожити не 
будемо. А просто пригадаємо виступ Володимира Путіна в Бухаресті 4 квітня 2008 року. 
Цитати, прямо скажемо, вельми показові. 

"На Україні одна третина взагалі етнічні росіяни. Із 45 млн за офіційним переписом 
тільки 17 млн росіян... Україна в тому вигляді, в якому вона сьогодні існує, була створена за 
радянських часів; вона отримала території від Польщі - після Другої світової війни, від 
Чехословаччини, від Румунії. Крим просто отриманий Україною рішенням політбюро ЦК 
КПРС. Навіть не проведено було державних процедур щодо передання цієї території... 

Наскільки ми спокійно, відповідально ставимося до цих проблем. Ми стараємося нічого 
не порушувати, дуже акуратно діємо, але ми просимо й наших партнерів діяти також зважено", 
- заявив тоді В.Путін. 

Мабуть, до зважених дій російські президенти, котрі змінюють один одного, 
підштовхували Європу за допомогою перекриття постачань газу через територію нашої країни, 
а Україну - низкою локальних торгових ембарго. Залишаючи нашим товарам лише один шлях - 
у Митний союз і Єдиний економічний простір. Це в теорії. На практиці ж спрацьовував 
"синдром старшого брата": зона вільної торгівлі в рамках СНД була такою тільки для Росії. Для 
України основні експортні товарні групи з неї виключалися. А для того, щоб у Києві пам'ятали, 
де пишуться правила ЄЕП, можна постріляти по українських моряках в Азовському морі. Яке, 
до речі, де-юре є спільним внутрішнім морем України та РФ і, отже, водних кордонів не має. 
Принаймні російська Держдума регулювальний документ не ратифікувала. 

З часом з'являлося дедалі більше непрямих свідчень того, що дорожній карті 
євроінтеграції України Росія готує дієву альтернативу. А коли в середині серпня почалася 
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короткочасна тотальна блокада нашого експорту, стало зрозуміло: ця альтернативна дорожня 
карта стала втілюватися в життя. Таке припущення підтверджується кількома чинниками. 

Якщо вірити опублікованому в одному з вітчизняних тижневиків документу "Про 
комплекс заходів щодо залучення України в євразійський інтеграційний процес", слід визнати, 
що останні ігри м'язами на митниці цілком укладаються в контекст реалізації "заходів". "За 
наявною інформацією, велика частина великого українського бізнесу перебуває в критичній 
залежності від російських постачальників, кредиторів, покупців і партнерів, а також умов 
державного регулювання господарської діяльності на території РФ і Митного союзу. При 
відповідній скоординованій роботі неважко домогтися від них прямої й енергійної підтримки 
лінії на приєднання України до Митного союзу", - мовиться в одному з пунктів документа. 
Нескладно провести паралель: російська митниця й Росспоживнагляд продемонстрували 
приклад скоординованої роботи. 

Достоту невідомо, який остаточний вигляд має цей плід мозкового штурму, проте 
зберігається висока ймовірність того, що Кремль, хоча він уже неодноразово зазнавав фіаско, 
влаштовуючи економічну блокаду, знову вирішив розіграти цю карту. 

П'ята колона євроінтеграції 

З часів античності й до наших днів політики використовують одні й ті самі прийоми для 
досягнення своїх цілей. Як і раніше, пріоритет - за роботою через агентів впливу, відоміших у 
народі під назвою "п'ята колона". Звернувшись до раніше процитованого варіанта 
"антиєвропейської дорожньої карти", знаходимо й у цьому документі заклик до "формування 
впливової мережі проросійських громадсько-політичних сил, здатних стримувати українські 
власті від несприятливих для Росії дій, а також змушувати їх до входження України в МС і 
ЄЕП". 

По правді кажучи, дехто в нашій країні визнає цю пропозицію образливою. Бо багато 
років не покладаючи рук працює над тим, щоб Україна повернулася в московську орбіту, при 
цьому не обмежуючись трибуною Верховної Ради й виступами в телешоу. 

Невідомо, наскільки своєчасним є заклик міняти коней на переправі, проте стара п'ята 
колона має намір довести, що є ще порох у порохівницях. До відкриття нового парламентського 
сезону готується кілька прем'єр. Зокрема, нардеп Вадим Колесніченко ініціює законодавче 
оформлення відмови України від євроінтеграційних прагнень. А його однопартієць, 
парламентар Олег Царьов прогнозує звернення до Конституційного Суду з питань 
євроінтеграційної проблематики. "У мене є висновок юридичної компанії про те, що 6 пунктів 
угоди про асоціацію суперечать Конституції України. Якщо група народних депутатів від ПР 
зробить звернення до КС, він винесе рішення про неконституційність угоди з ЄС. Комуністи 
таке звернення із задоволенням підпишуть. Це не означає, що Україна не зможе підписати 
асоціацію - зможе, але тільки після змін до Конституції, а це нешвидка процедура", - сказав 
О.Царьов журналістам. 

До речі, про процедуру: асоціація - зовсім не одномоментний акт, а процес, який лише 
формально почнеться на вільнюському саміті. Не можна відкидати можливості "щільної" 
роботи російського істеблішменту з тим, щоб парламент однієї з країн Євросоюзу не 
ратифікував договір про асоціацію. Цього буде досить для того, щоб угода не набрала чинності. 
Проте через останні поразки Росії на інших "інтеграційних" фронтах (на фазі згасання через 
розбіжності з Китаєм - діяльність Шанхайської організації співпраці, невдачею завершився 
останній саміт БРІК), перемога на українському фронті вкрай важлива. 

Одначе в українському питанні Кремль явно перегинає палицю. Замість того щоб 
продемонструвати розуміння стратегічної ролі, яку наша країна відіграла в прийомі Росії до 
Світової організації торгівлі, північно-східний сусід вдається до шантажу. Як тут не пригадати 
покійного Віктора Черномирдіна з його крилатим виразом "Хотілося як краще, а вийшло як 
завжди". "Україна, підписавши угоду про асоціацію з Євросоюзом, перестане бути для Росії 
стратегічним партнером і фактично позбудеться статусу суб'єкта міжнародного права", - заявив 
радник президента РФ Сергій Глазьєв. Жоден з дійсних членів ЄС не позбавлений статусу 
суб'єкта міжнародного права, не кажучи вже про асоційованих членів. Для академіка це 
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непробачний ляп. Якщо у Володимира Володимировича всі радники поділяють точку зору 
С.Глазьєва, то чи варто дивуватися з тези В.Путіна про те, що "Україна не збирається вступати 
в ЄС". 

Проти лома є прийом 

Цілком логічно вважати своєрідним стрес-тестом тотальну блокаду українського 
експорту, котру, як стверджують, поки що припинено. На думку вітчизняних політологів, 
економічні збитки, заподіяні нашій країні, бліднуть на тлі політичних збитків, понесених 
Кремлем. "Росія допустила величезну помилку, вибравши стратегію такого незграбного тиску. 
Результат виявився діаметрально протилежним. Уже тепер ми можемо це спостерігати 
передусім за реакцією європейських політиків. Навіть ті, хто дотепер вагався щодо підписання 
угоди про асоціацію, стали на наш бік. Фактично Росія своїми діями сама підштовхнула Європу 
до підписання угоди з Україною", - вважає політолог Володимир Фесенко. 

Чи відчула об'єднана Європа російський імпульс - покаже час. Проте слід визнати: ЄС не 
має наміру залишити непоміченим антиукраїнський випад Кремля. За ініціативою Швеції, 
Польщі й Литви російська блокада стане головною темою неформальної зустрічі міністрів 
закордонних справ країн ЄС у Вільнюсі 6-7 вересня. За словами Пітера Стано - прес-секретаря 
комісара ЄС із питань розширення й політики сусідства Штефана Фюле, "Україна перебуває 
серед пріоритетних тем, ні дня не минає без обговорення питань, що стосуються України". 

Емоційніше (що свідчить про правильність прогнозу українського політолога) 
відреагувала баронеса Кетрін Ештон - верховний представник ЄС у закордонних справах з 
питань політики безпеки. Перебуваючи в Таллінні, вона висловила думку, що договір про 
асоціацію з Україною буде підписано, оскільки "втратити Україну не можна". 

Виходячи з обставин, що склалися, Росії доведеться висувати на вихідну позицію 
гармату великого калібру - "Газпром". Формально Україні є що пред'явити: хронічний недобір 
газу в 2013-му й несплачений штраф у розмірі $7 млрд за рік минулий. Найімовірніше, РФ не 
берегла цих претензій, так би мовити, на чорний день. Просто звертатися в Стокгольмський 
арбітраж явно не з руки: за його рішеннями в минулому й нинішньому роках "Газпрому" 
довелося знизити ціни для споживачів з Польщі, Італії та Німеччини. А, за запевненнями 
юристів, довести в Стокгольмі, що ціна газу для України несправедлива, спираючись на 
прецедент, - справа техніки. 

Проте є й інша причина, яка дозволяє припустити, що повторення загальноєвропейської 
газової блокади січня 2009 року не буде. Справа не тільки в існуванні "Південного потоку" й 
"Північного", а в розслідуванні, яке поводить антимонопольне агентство Євросоюзу стосовно 
"Газпрому". Як повідомило днями агентство Bloomberg, ЄС готує проект формального позову 
про порушення "Газпромом" антитрастового законодавства. І (так уже збігалося) формальний 
позов повинен бути поданий до кінця року, якщо переговори між відповідними агентствами ЄС 
і "Газпромом" з питань ціноутворення зайдуть у безвихідь. 

http://www.zib.com.ua/ua/40126-
blokada_ukrainskogo_importu_dopomogla_evropi_zrozumiti_scho_.html 

Інтернет-ЗМІ 

Володимир Рибак закликав нардепів домовитися та затвердити порядок денний 

сесії  
РБК-Україна 

Спікер Верховної Ради України (ВР) Володимир Рибак закликав депутатів домовитися і 
затвердити порядок денний сесії з 1500 питаннями. Про це він заявив в ході погоджувальної 
ради, передає наш кореспондент. 

"Літо закінчилося. Почнемо працювати... Я закликаю домовитися, прийняти проект 
порядку третин сесії, він підготовлений комітетами", - заявив Рибак. 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

14 

Зі слів спікера, вже підготовлені до розгляду 494 питання та 946 на стадії підготовки: "І в 
цілому це 1440 питань, а з урахуванням альтернативних проектів законодавчих актів, 
пропонується депутатам розглянути більше 1500 питань". 

При цьому Рибак додав, що з них 133 проекту законодавчих акти в результаті експертизи 
рекомендується не розглядати, а 28 проекту законодавчих актів взагалі суперечать Конституції. 

http://www.rbc.ua/ukr/news/politics/rybak-prizval-nardepov-dogovoritsya-i-utverdit-povestku-
02092013111300 

Володимир Рибак: «Янукович не впливає на питання звільнення Тимошенко»  

Gazeta.ua  

Спікер Верховної Ради Володимир Рибак вважає, що президент Віктор Янукович не 
може вплинути на питання звільнення екс-прем'єра Юлії Тимошенко. 

Про це Рибак заявив журналістам у неділю в Макіївці Донецької області. 

Рибак також заявив, що питання екс-прем'єра Юлії Тимошенко * не може вирішити ні 
він, ні Янукович *, ні прем'єр Микола Азаров. "В Європі я зустрічаюся з усіма керівниками. 
Вони ставлять мені запитання, щоб ми законодавство наближали до європейського і 
адаптували. А Тимошенко - це вже юридичне питання. ні я на ці питання не впливаю, ні 
президент не впливає, ні прем'єр-міністр. я нічого з цього питання, ніяких зобов'язань брати не 
можу "- сказав спікер. 

Голова Верховної Ради України Володимир Рибак заявляє, що Україна, підписавши 
угоду про асоціацію з Європейським союзом, повинна зробити все для збереження дружніх 
відносин з Російською Федерацією. 

"Договір про асоціацію ми підпишемо, але нам треба зробити все, щоб з сусідом, з 
братнім народом жити дружно, щоб наш ринок зберегти", - зазначив спікер ВР, розмовляючи з 
жителями Донецька в неділю. 

"Ми не маємо право допускати, щоб з сусідом своїм, з братнім народом ми могли 
посваритися. Тому цілодобово будемо сидіти і вести переговори", - сказав Рибак. 

Він наголосив, що Україна "найбільша країна в Європі і нам треба зробити все, щоб ми і 
європейські стандарти впроваджували в життя, і з Росією потрібно зберегти ринок. Бо якщо з 
Росією є настрій розсваритися, то завтра у нас робочих місць не буде" . 

Як відомо, третя сесія Верховної Ради VII скликання розпочне свою роботу у вівторок, 3 
вересня. 

http://gazeta.ua/articles/politics/_yanukovich-ne-vplivae-na-pitannya-zvilnennya-timoshenko-
spiker-vr/514084 

Регионал пророчит гибель украинской индустрии из-за ассоциации с ЕС  

ИнвесторUA 

"Не знаю, может быть, разговоры о возможном подписании соглашения с Евросоюзом 
об ассоциированном членстве - это какая-то политическая "игра в страшилки", но для 
наукоемких предприятий такое вхождение - это моментальная гибель", - предсказал Вячеслав 
Богуслаев на авиасалоне МАКС-2013 в Жуковском. 

Он считает, что в Украине, как и в России, существует закон о техническом 
регулировании, который включает внутренние государственные стандарты. 

"В Украине порядка 20 тыс. стандартов. 

А по условиям соглашения мы должны от них отказаться и перейти на европейский 
стандарт", - посетовал нардеп. 

Как пример "губительности" подобного перехода он назвал ситуацию с использованием 
материалов в авиационном двигателестроении. 
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В Украине, указал он, используются материалы российских научно-производственных 
центров ВИАМ или ВИЛС. 

При этом они отвечают российским и украинским госстандартам на жаропрочные 
материалы. 

Богуслаев полагает, что европейские стандарты приведут к невозможности их 
использования. 

Корреспондент: Смена ориентации. 

Как Украине стать успешной европейской экономикой 

"Мы со времен Демидова создавали металлургию, мы создали институты, научные 
центры - все это "коту под хвост" после вступления в Евросоюз", - возмутился Богуслаев. 

По словам политика, Украине предлагают отказаться от метрической системы и перейти 
на дюймы, фунты и футы. 

"Это уму непостижимо", - негодует он. 

Он отметил, что как депутат-мажоритарник Верховной Рады, не имеет морального и 
политического права призывать своих избирателей в ЕС. 

При этом он скептично прокомментировал некоторые действия российских 
авиационных чиновников, радующихся заказам на починку западных двигателей. 

"Вчера я прочитал, как один чиновник от промышленности радуется: "Мы счастливы, 
что будем ремонтировать в России французские двигатели". 

Так вот, со вступлением в ассоциированное членство украинские заводы все будут 
ремонтными предприятиями. И это в лучшем случае. 

Судьба прибалтийских республик, Болгарии, Румынии говорит об этом. 

Поэтому я категорически против подписания Украиной соглашения об ассоциированном 
членстве с Евросоюзом", - резюмирова Богуслаев. 

В интервью на минувшей неделе сообщалось, что Виктор Янукович назвал условия 
нового соглашения относительно цены на газ, предложенные Россией, "унизительными". 

Кроме того, он заявил о необходимости референдума по вопросу вступления в ЕС или 
Таможенный союз. 

http://www.investor.ua/news/142-115450.html 

Депутат. Кишеня. Совість  

Обозреватель 

Український парламентар – людина небідна. Йому побажання "щоб ти жив на одну 
зарплату" звучить як музика. Якщо депутат  чесний і не бере хабарів за "тушкування", лобізм чи 
розв`язання певних питань, він все одно живе й не тужить. 

Судіть самі. Депутатська ставка становить біля 14 тисяч гривень. Плюс майже стільки 
парламентар отримує на "роботу з виборцями" – буцімто на поїздки округом, організацію 
приймальні, папір та канцелярські скріпки. За ці гроші народний обранець ні перед ким не 
звітує, отож доплюсовуємо і їх до зарплати. Виходить вже біля 28 тисяч. 

Крім того, тисячі 1,5-2 доплачують за наукову ступінь. Десь стільки ж – за стаж. 
Загалом, кожен нардеп може вибити собі іще які завгодно надбавки. Наприклад, за володіння 
іноземною мовою (при цьому російська, певна річ, зараховується сюди також). І це рядовий 
парламентар. 

Зарплата ж голови фракції стартує від 20 тисяч. Немало отримує й заступник голови, а 
також керівник (і заступники керівника) парламентського комітету. Всім, хто має ті чи інші 
адміністративні посади, до окладу нараховують ще й премію у розмірі 80% від початкової 
ставки. 

Але й це ще не все. Депутати отримують так звані "оздоровчі" (відпускні), мають право 
раз на рік звернутися по матеріальну допомогу, користуються правом безкоштовного проїзду на 
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потягах та літаках, безкоштовно лікуються, безкоштовно відпочивають у депутатських 
санаторіях та ще й мають 50-відсоткову знижку на свою другу половинку. 

Оця чистої води синекура і називається "служінням українському народові" та 
"законотворчою діяльністю", і включає у себе вигулювання дизайнерського одягу й дорогезних 
аксесуарах в стінах Верховної Ради та поза ними. 

Але ми анітрохи не заздримо народним депутатам. Ми їх щиро жаліємо. Інколи бідним 
парламентарям доводиться неймовірним чином викручуватися, аби зімітувати відповідь на 
найпростіше запитання. Наприклад, таке, яке поставив "Обоз". 

Ми адресували нашу цікавість спочатку керівникові Апарату Верховної Ради, а відтак 
главам п`яти парламентських фракцій. Дізнатись наше видання хотіло про наступне. 1.Хто з 
народних депутатів України (ім`я, прізвище) скористався цьогоріч можливістю отримання 
матеріальної допомоги? 2. Хто з цих парламентарів перерахував кошти на благодійництво? 

Про благодійництво "Обозреватель" спитав недарма. Бо побутує думка, що матеріальну 
допомогу простіше прийняти, ніж від неї відмовитися. І ті з нардепів, котрі не бажають 
заморочуватись бюрократичними клопотами, беруть допомогу, а потім скеровують її 
меценатство.. Одначе відразу зауважимо, що докопатися до істини в цьому питання було 
нелегко. Чому – про це читайте далі. 

Отож, як вже сказано, спочатку ми звернулись до керівництва Апарату Верховної Ради. 
В Апараті ВР нам озвучили загальну цифру витрат на матеріальну допомогу народним 
депутатам. Цьогоріч вона склала 14, 748 мільйнів гривень. Конкретний же перелік щасливчиків, 
котрі розділили між собою ці 14 мільйонів, нам надати відмовились. 

Обгрунтовуючи відмову, керівник Апарату В.Зайчук послався на 32 статтю Конституції 
України, яка забороняє збирання конфеденційної інформації про особу без її згоди. Зайчук 
також підпер свою позицію статтями 2, 5 та 14 Закону України "Про захист персональних 
даних", які – згідно його трактовки – відносять предмет зацікавленості "Обозревателя" до 
інформації з "обмеженим доступом". 

Де-факто Апарат ВР надіслав "Обозу" відписку, яка є доволі обурливою з огляду на ту 
колосальну суму, яку платники податків просто подарували аж ніяк не бідним нардепам – 
навіть без права дізнатися, хто саме з політиків заліз до їхньої кишені. Якщо будь-яку 
інформацію, що стосується касти 450 обраних, відносити до конфеденційної, ми нічого не 
знатимемо про наших делегатів у парламенті. Між тим їхнє утримання аж ніяк не може бути 
таємницею від пересічних громадян, які, власне, це утримання і здійснюють. 

Але йдемо далі. Від першого заступника керівника фракції Партії регіонів Михайла 
Чечетова "Обозреватель" отримав епістолярій на двох сторінках, сенс якого навіть не відразу 
осягнув. У відповіді пана Чечетова цитувався і Закон "Про доступ до публічної інформації", і 
рішення Конституційного Суду, і рішення Суду Верховного... 

Багатослівний і багатошаровий висновок від Чечетова проситься бути зацитованим 
повністю: "Системний аналіз зазначених законів свідчить про те, що народні депутати України 
не наділені владними управлінськими функціями, а тому не можуть бути суб`єктами звернення 
з позовом з приводу реалізації їхньої компетенції у сфері управління". 

Цей "біном Ньютона" заступник голови фракції розшифровує так: "таким чином, 
відповідно до вимог законодавства, народний депутат України не наділений владними 
управлінськими фкнкціями, а отже не є суб`єктом владних повноважень та розпорядником 
публічної інформації". 

Запам`ятаємо позицію, на якій стоїть ПР в особі Михайла Чечетова: депутат не є 
суб`єктом владних повноважень та не володіє публічною інформацією. Цікаво, за які ж тоді 
заслуги цей самий депутат, помножений на 450 своїх іпостастей, отримав у 2013-му 14 
мільйонів гривень (і це лише на одну-єдину статтю своїх видатків!). 

Простіше кажучи, якщо пан Зайчук написав "Обозу", що про матдопомогу 
парламентарям він знає, але нам не скаже, то пан Чечетов користався загальновідомим 
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принципом "я – не я, і кобила не моя". Мовляв, не за адресою ви звернулися, дорогі товариши, 
нема тут розпорядників публічної інформації, і все тут…   

Так само, як і Чечетов, фракція партії "Батьківщина" відповіла "Обозу", що не є 
розпорядником "запитуваної інформації". Єдина відмінність між нею та ПР у тому, що 
"Батьківщина" не розтікалася мислію по древу, а обмежилась шістьма рядками. Напевно, 
списала у ПР підсумкову частину. А скріпила її своїм підписом завідувачка секретаріату 
фракції (і колишня депутатка) Ольга Боднар. 

Фракція Компартії, не називаючи жодних цифр, зазначила у своїй відповіді, що чотири її 
члена – Алексєєв І.В., Калетнік О.М., Кілінкаров С.П. та Симоненко П.М. – перерахували свої 
кошти на благодійництво, а конктерніше – на школи та інтернати. Щодо решти своїх бійців 
комуністи нам не повідомили нічого. "Що стосується всіх інших народних депутатів, то вони 
зазначене питання вирішували самостійно", – приписали наприкінці наші адресати. Що, власне, 
зрозуміло і без коментаря Компартії.  

Фракція партії УДАР розділила свої "багнети" на дві групи. Якщо вірити прес-службі 
УДАРу, то Оксана Продан, Наталя Агафонова, Едуард Гурвіц, Ярослав Дубневич та Павло 
Різаненко від матеріальної допомоги відмовились, а решта нардепів перерахувала кошти на 
благодійництво. 

Решта – це Сергій Аварченко, Ольга Белькова, Роман Ванзуряк, Ірина Геращенко, 
Ярослав Гінка, Марія Іонова, Валерій Іщенко, Сергій Каплін, Валерій Карпунцов, Віталій 
Кличко, Віталій Ковальчук, Олександр Корнійчук, Сергій Куніцин, Володимир Куренной, 
Тарас Кутовий, Марія Матіос, Олександр Мочков, Валентин Наливайченко, Федір Негой, 
Наталія Новак, Ростислав Павленко, Микола Паламарчук, Артур Палатний, Валерій Пацкан, 
Віктор Пинзеник, Ігор Побер, Андрій Путілов, Рустам Раупов, Павло Розенко, Роман Романюк, 
Павло Рябікін, Юрій Савчук, Руслан Сольвар, Генадій Ткачук, Роман Чернега, Віталій 
Чугунніков, Віктор Чумак. 

Куди саме і в яких обсягах скерували свої гроші всі вище зазначені депутати – про це 
УДАР е повідомив. Доведеться вірити на слово, адже у подробиці нас не посвятили. 

Остання парламенська фракція – фракція партії "Свобода" – наш запит просто 
проігнорувала. Усно "свободівці" не раз казали "Обозревателю", що не нададуть нам жодного 
коментаря, позаяк наше висвітлення їхньої діяльності їх категорично не влаштовує. В планах 
"Обозу" – повторити запит щодо матеріальної допомоги вдруге. І якщо й цього разу реакція 
буде нульовою, вважати, що "Свобода" свідомо порушує статтю 171 ККУ, в якій мовиться про 
перешкоджання законній журналістській діяльності. А відтак вже діяти відповідно до ситуації. 

http://obozrevatel.com/politics/65097-deputat--kishenya--sovist.htm 

Эдуард Леонов: «У Тягныбока есть 100%-ный шанс победить на президентских 

выборах в 2015 году»  

Новости Украины - From-UA 

Гость Новости Украины - From-UA - депутат от парламентской фракции ВО "Свобода" 
Эдуард Леонов 

В четверг, 29 августа, в гостях у интернет-издания Новости Украины - From-UA был 
украинский политик, заместитель главы Специальной контрольной комиссии Верховной Рады 
по вопросам приватизации, народный депутат парламентской оппозиционной фракции ВО 
"Свобода" Эдуард Леонов. Он рассказал о том, что произошло во время штурма Киевского 
городского совета оппозиционными депутатами 19 августа, и понесет ли наказание 
"беркутовец", который ударил депутата по лицу. Также он рассказал, почему памятники 
Ленину по всей Украине должны быть уничтожены, почему лидер "свободовцев" Олег 
Тягныбок имеет стопроцентные шансы на победу в президентских выборах 2015 года и как 
вывести страну из кризиса за один бюджетный год 
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Виктор, Киев: - Что же все-таки произошло 19 августа во время стычки с силовиками 

у мэрии? Известно, что вы уже дали показания в прокуратуре. Расскажите, как обстоит дело 

сейчас и накажут ли силовика, который вас бахнул по лицу? 

Эдуард Леонов: - Все очень просто. Как народный депутат Украины я имею право на 
беспрепятственный проход в любые официальные учреждения, независимо от формы 
собственности, на любые собрания граждан. Тем более - на сессию Киевсовета. Это не просто 
мое право как народного депутата, а право наших избирателей - тех миллионов, которые отдали 
голоса за "Свободу" и за другие партии, контролировать посредством нас, нардепов, работу 
органов местного самоуправления в том числе. 

И 19 августа я, пользуясь этим правом, пытался зайти на сессию Киевсовета - как себя 
называют те люди, который сейчас собираются там от имени киевлян, - чтобы послушать и 
посмотреть, чем они там собираются заниматься. Потому что мы прекрасно знали, что еще в 
мае у тех депутатов завершатся полномочия Киевского городского совета. А ведь речь идет о 
бюджете Киева, о киевской земле, о подготовке к учебному году и о многих вещах, который 
легитимный Киевсовет должен сейчас организовывать. А такового не существует. Есть люди, 
которые себя называют депутатами Киевсовета, хотя такими не являются, и их работу, конечно 
же, нужно контролировать. 

Но, придя к зданию примерно в 10:00, я вместо открытых дверей увидел вооруженных 
бойцов "Беркута" и других подразделений, которые просто оказывали нам физические 
препятствия, чтобы не допустить внутрь. Я показал удостоверение народного депутата - а 
рядом со мной были и другие нардепы, которые пытались пройти, - но нас зажали между двумя 
рядами милиции и начали просто размазывать нас по стене КГГА, фактически впихнули нас в 
то окно, которое случайно оказалось открытым на тот момент. 

И когда мы оказались внутри помещения, в этот момент абсолютно безосновательно нас 
начали бить. Никто из народных депутатов, а тем более я, не то что не чинили каких-либо 
противоправных действий, мы просто были не в состоянии что-либо сделать. Потому что на 
меня сначала навалились пять "беркутовцев", повалили меня на стол (сверху на меня упало 
окно и обсыпало меня стеклом), а после чего меня, лежачего, двое начали еще и бить: один 
кулаками по голове, другой по почкам. 

В руках в тот момент я держал мандат народного депутата, но вопрос не в мандате и не в 
действиях милиции. Просто если уже милиционер позволяет себе при исполнении служебных 
обязанностей бить человека с удостоверением нардепа, то что же эти милиционеры делают с 
людьми, у которых нет такого удостоверения и персональной неприкосновенности? Это просто 
звери, их вообще нельзя выпускать на улицы без намордников. 

На следующий день со своими пятью коллегами я пошел к министру внутренних дел, 
чтобы выяснить, в чем дело. А нам сказали: "Министр только-только куда-то уехал. Первый 
замминистра тоже буквально секунду назад отъехал, второй замминистра вот только пять 
минут назад ушел". 

И тогда мы спросили: "А кто-то вообще на сегодняшний день управляет милицией?", а 
нам ответили, что, мол, только-только выздоровел второй замминистра и он может с нами 
встретиться. Но только не в помещении для приема граждан. Мы вызвали наряд милиции в 
МВД и написали заявление о препятствовании деятельности народных депутатов уже в 
Министерство внутренних дел, потому что нас сержантик остановил на входе и даже не пустил 
в помещение, что законом прямо запрещено. 

Мы делаем это не потому, что нас таких обиженных и неприкасаемых депутатов кто-то в 
чем-то ограничивает, а потому что это неуважение милиции к закону на наивысшем уровне - 
куда уже выше? Они нарушают право граждан делегировать своих избранников, народных 
депутатов, осуществлять контроль за милиционерами. 

Замминистра объяснил нам, что те самые "беркутовцы", которые только вчера били 
нардепов, не могут быть отстранены от выполнения своих обязанностей, потому что данный 
случай - не милицейская подследственность, а прокурорская. И прокуратура должна возбудить 
уголовное дело, провести расследование, передать материалы в суд. После этого суд должен 
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установить степень вины милиционеров, которые били людей под Киевсоветом. И только 
потом они могут быть отстранены от работы. 

Мы понимаем, что это работа системы против гражданского общества, на стороне 
которого выступили народные депутаты от оппозиции. Потому что, когда нас били в 
помещении Киевсовета, двери с другой стороны подпирали представители Партии регионов. Я 
точно видел там Лукьянова, который управлял действиями милиции внутри здания и лично 
держал двери, чтобы мы не прошли дальше. 

Да, прокуратура возбудила уголовное дело по факту, и я не сомневаюсь, что в там есть 
нормальные следователи, которые попробуют более-менее объективно собрать материалы. Но у 
меня нет сомнений и в другом - что эти материалы не будут иметь последствий для тех, кто 
нарушил закон. 

Спрогнозирую так: не будет установлено, кто именно из милиционеров совершил 
противоправные действия, а наоборот - будут высосаны из пальца какие-то нарушения, которые 
якобы совершили депутаты. Хотя вся общественность видела, что народные депутаты от 
оппозиции физически не могли сопротивляться, потому что были зажаты милиционерами. 

Геннадий: -Пан, Леонов, Ваша политсила (язык не поворачивается называть вас силой) 

очень преуспела в борьбе с памятниками советского прошлого. Только во Львове снесли 

памятники Ленину, Кузнецову, Галану и ряд других. Будет ли ваша т.н. сила сносить памятник 

Адаму Мицкевичу в том же городе или вы боитесь разозлить своих потенциальных 

"кураторов" по ЕС? 

Эдуард Леонов: - Спасибо за вопрос, господин Геннадий. Но сравнить Адама Мицкевича 
с Лениным - это уже слишком и с исторической, и с культурологической точки зрения. Мы не 
боремся против памятников, мы боремся за возрождение украинского духа, украинской 
исторической памяти. Если для того, чтобы восстановить историческую память, нужно, мягко 
говоря, убрать мусор, который остался от оккупационного режима, памятник Ленину должен 
быть снесен. 

Памятник Ленину должен стоять на могиле Ленина - на Красной площади или где 
угодно, нас это не интересует. Пусть каждый народ оберегает своих кумиров, и если в Москве 
чествуют Ленина как своего народного героя, и до сих пор у них какое-то чучело, набитое 
ватой, служит каким-то фетишом и они ходят в Мавзолей поплакаться - ну пусть и занимаются 
этим в Москве. 

К Украине Владимир Ильич Ленин имеет отношение только в качестве кровавого 
тирана, организатора и идеолога кровавого террора. Но генетически и исторически никакого 
отношения к Украине Ленин не имеет. 

Что касается Адама Мицкевича, то этот человек, как бы ни трактовалось его творчество 
и гражданская деятельность, оставил воспоминания о себе на всей территории Украины. Я сам 
из Крыма, из Евпатории, и там в свое время был Мицкевич, там есть его мемориальная доска. 
Не хочу зацикливаться, но нет смысла сопоставлять деятельность польского писателя и 
деятельность Ленина и его прихвостней. 

Ленин - это мусор, и весь мусор будет убран из Украины. А все, что имеет культурную и 
историческую ценность, будет сохранено. 

Анатолий: - Как партия "Свобода" относится к вывешиванию венгерского флага на 

здании ратуши в Береговом (Мукачево)? 

Эдуард Леонов: - Благодарю за такой вопрос. Конечно, нет ничего хорошего в 
вывешивании на зданиях органов местного самоуправления Украины флагов других 
государств. Существует порядок вывешивания флагов. Если на территории нашей страны 
присутствует иностранная делегация, то, конечно, мы уважим их путем вывешивания их 
государственного флага. Но, прежде всего, это должен быть государственный флаг Украины - 
областной флаг, городской флаг, если такие утверждены украинским законодательством. А уже 
после этого - флаги иных стран. 
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Да и дело тут не в национальном символе. Когда происходит вывешивание любых 
символов в Береговом, кроме украинского государственного флага - это проявление 
сепаратизма, которое в любой, даже самой либеральной стране, независимо от политического 
строя, является преступлением. И это никак по-другому не трактуется. 

В действующем и во многом бестолковом украинском законодательстве есть достаточно 
возможностей реализовывать свои этнические и политические пожелания законными методами. 

На такое преступление не только "Свобода" должна реагировать, а СБУ в первую 
очередь, другие государственные органы. А у нас достаточно четкая идеология - мы - 
украинские националисты, и будем делать все для того, чтобы украинцы, в первую очередь, 
чувствовали себя уютно на своей родной земле. А когда хозяевам этой земли будет хорошо, то 
и всем гостям, в том числе и венграм, я думаю, будет неплохо. Потому что украинцы искренние 
и гостеприимные люди, и еще никто не обвинял наш народ в отсутствии этих качеств. Поэтому, 
пожалуйста, все флаги просим в гости, но с соблюдением действующего законодательства. Все 
другое - преступление, которое должно наказываться… 

http://www.from-ua.com/voice/f7b4942990bcd.html 

Блоги 

Володимир Яворівський «Авантюра у двох століттях!»  

корреспондент.net 

    Україна, що перебуває у стані тотальної апатії (точкові спалахи протестів не 
створюють загрози владі) вже абсолютно не реагує на постій російського морського флоту на 
своїй території.  

Зрештою, як і не реагує на політичних в'язнів, на багатомільярдні забавки "сім'ї", на 
розбомблені дороги, знищувані святі та заповідні місця, на озледеніння?!  абсолютної більшості 
українців… 

То де вже там до російського флоту на Кримському півострові. Можливо українці не 
знають суті цієї проблеми? 

Я вже вдруге вніс "Проект Закону про денонсацію Угоди між Україною та Російською 
Федерацією з питань перебування Чорноморського флоту Російської Федерації на території 
України". Тому  маю нагоду пояснити не лише політичні та геополітичні загрози угоди 1997-го 
та 2010 років. 

Аргумент перший. 

Є сторона Угоди 1997 р., що приховується, і про неї знають лише поодинокі фахівці. 
Легалізується лише одна цифра - 97,75млн.$ США, які нібито щороку надходять до нашого 
бюджету. Жалюгідно мало. Америка за розміщення своєї військової бази в Німеччині, 
займаючи в сотню разів меншу територію і педантично дотримуючись жорстких правил угоди 
(жоден солдат чи офіцер не може в'їхати чи виїхати з країни без дозволу німецьких властей, не 
кажучи вже про ввезення зброї, переміщення військових) сплачує близько мільярда доларів на 
рік . Відчули різницю? Це ще не все. 

Символічні 97,75 млн. американських доларів водночас є і міфічними, мільйонами-
привидами. Ні цента з них не надходять до державного гаманця. Ні цента! 

Лиш в одному місці, в одному документі ця таємнича сума показує свої "роги". У 
пояснювальній записці до Закону "Про Державний бюджет на 2013 рік". Цитую: "У 2013 році 
передбачається провести черговий взаємозалік платежів з Російською Федерацією в рахунок 
погашення державного зовнішнього боргу України… в сумі 97,75 млн. доларів США". 

Що ж це за борг, звідки він взявся? Знаходжу в Угоді між Урядом України і Урядом 
Російської Федерації про взаєморозрахунки, пов'язані з розділом Чорноморського флоту і 
перебуванням Чорноморського флоту Російської Федерації на території України 1997 року (ділі 
– Угода про взаєморозрахунки) "Стаття 1. Угода про взаєморозрахунки встановлює 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

21 

заборгованість України на 28.05.1997 р. в сумі 3074,0 млн. доларів США (без врахування 
компенсації Україні вартості кораблів, суден, плавзасобів на суму 526,509 млн. доларів США) і 
термін погашення вказаної заборгованості до кінця 2007р." 

Жодного документу щодо прямого державного (повторюю: саме державного!) боргу 
України перед Росією не існує. Це борг комерційних структур Лазаренка, який від імені 
України підписував Угоду з Чорномирдіним. Він просто скинув його на державу. Ще раз 
повторюю: Україна цих позичок в Росії ніколи не брала. Ця тримільярдна афера, ще має бути 
розслідувана. 

Але вдивімося в деталі. 

По-перше: на шию України навішують бандитські корупційні борги в астрономічну 
суму. Друге: велику кількість бойових кораблів, суден, плавзасобів, берегові та наземні 
інфраструктури, 18 тис 232 гектари суходолу та акваторії бухт, 4 тис. 591 об'єкт оцінено в 
злочинно жалюгідну суму – всього в півмільярда доларів. Уявіть тіньові суми цієї оборудки. 
Нарешті, третє. Цитую статтю 1 Угоди про взаєморозрахунки: "…Термін погашення вказаної 
заборгованості збігає до кінця 2007 року." 

Займіться елементарною арифметикою: відніміть від 3074,0 млн. "боргу" України 
вартість переданого нею майна 526,509 млн. Мінус 200 млн. за розщеплені матеріали (згідно 
окремої угоди). Остаточна сума 2,347,491млн. доларів США. Тепер розділіть її на десять років, 
що передбачені в Угоді (з 1997 по 2007 рр.). Овва! У такому разі Росія повинна списувати 
щороку майже 235 мільйонів доларів. 235, а не 97,75. 

Отже, вже шість років Україна не має боргу перед Росією. Чому ж не надходять до 
нашого бюджету хоча б ці жалюгідні неповних 100 млн. доларів замість 235-и? Таки не 
надходять, про це сказано в Законі України "Про Державний бюджет на 2013 рік": …Провести 
черговий взаємозалік… в рахунок  погашення державного зовнішнього боргу України…" 

То хто заборонить мені і вам думати, що 100 (а насправді 235) млн. доларів за оренду 
великої території та великої кількості держмайна щороку лягають в чиїсь потаємні кишені? 
Очевидний великомасштабний злочин, який приховують від суспільства одиниці посвячених. 
Цього факту достатньо, щоб відкрити і довести до справедливого вироку справу проти міністра 
фінансів, міністра оборони, прем'єра, а, можливо, і президента. 

Аргумент другий: 

Цитую статтю 2  Угоди про взаєморозрахунки:  "Українська сторона передає Російській 
стороні в оренду, а Російська Сторона використовує орендовані земельні ділянки, розташовані 
на них об'єкти берегової інфраструктури та акваторії бухт згідно з діючим законодавством 
України". Тобто, згідно із Законом України  "Про оренду  державного та комунального майна". 
А там є дуже чітка норма: оренда вважається законною і розпочинається з моменту  підписання 
акту передачі майна в користування. Перед цим обов'язковою є ринкова оцінка майна на 
момент передачі його в оренду. 

Зараз можна  втратити відчуття реальності. Приготуйтеся, братове!  16 років, з часу 
нібито здачі в оренду Севастополя та багатьох інших територій України, згідно українського 
законодавства, на яке посилаються в Угоді Лазаренко та Чорномирдін в Угоді - є  фікцією. 

Не проведено ринкової оцінки жодного об'єкту. Жодного. Хоч у Пояснювальній записці 
до Бюджету 2013 року Азаров кокетує: "При цьому орендна плата за державне та комунальне 
майно визначається на підставі експертної оцінки відповідно до її ринкової вартості." А ніякої 
оцінки не було. 

Якщо немає вартості державного об'єкту, то угода про його оренду є протизаконною, а 
точніше - зухвало корупційною. До слова, у тому ж таки бюджеті 2013-го за велетенську 
кількість зданих в оренду державних об'єктів чекають… лишень менше 100 мільйонів доларів. 
Уявіть масштаби тіньових грошей чиновників усіх рівнів.  

Ще одним обов'язковим документом чинності оренди є акт передачі оціненого майна. 
Жодного такого акту не існує в природі. Не  іс-ну-є-є! 
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Тому ніякого законного перебування (про оренду і мова не може йти!)  Чорноморського 
Флоту РФ на території суверенної України немає. Є окупація при мовчазному і злочинному 
підтакуванні тутешньої влади. Нещодавно навіть заступник голови Севастопольської державної 
адміністрації знайшов 38 необлікованих причалів, які самочинно захопила Росія. 

Якби було проведено повноцінну, чесну інвентаризацію майна, що передається в оренду, 
його ринкову оцінку, якби було підписано акт передачі цього майна, якби були виконані всі 
вимоги  Закону України "Про оренду  державного та комунального майна"  – Україна отримала 
б прямими платежами за перебування морського флоту РФ в Україні (за найнижчими оцінками 
міжнародних фахівців) понад 12 мільярдів доларів США.  Майже 100 мільярдів гривень. Не 
отримала ні копійки.  Зрозуміло, бідна країна. Тому й бідна… 

Аргумент третій: 

Крім  вже названої суми за "дарування" Росії нашої частки військово-морської техніки 
(526,509 млн. дол.) та  розщеплюваних матеріалів (200 млн. дол.) в Угоді  передбачено 
додаткові договори оплати Росією прямими платежами "за спільно використовувані з Україною 
об'єкти, за аеронавігаційне обслуговування використовуваного  Чорноморським флотом 
Російської Федерації повітряного простору над територією України та акваторією Чорного 
моря, де відповідальність за безпеку та організацію польотів покладена на Україну, за 
використання об'єктів, засобів та інфраструктури навігаційно-гідрографічного і 
гідрометеорологічного  забезпечення мореплавання  в Чорному та Азовському  морях, 
використання  Чорноморським  флотом  Російської Федерації радіочастотного ресурсу і 
територіальних вод (полігонів бойової підготовки), забезпечення  екологічної безпеки та 
екологічного контролю в місцях базування Чорноморського  флоту Російської Федерації." 

За кожною цією позицією мали б укладатися додаткові угоди, і Україна  отримувала 
додаткові солідні суми до бюджету. Натомість маємо: 

Не укладено жодного договору на використання наших маяків, нашого повітряного 
простору над територією та акваторією Чорного (і Азовського) моря,  нашого радіочастотного 
ресурсу, наших бойових полігонів, наших екологічних збитків. Звісно, ми не отримуємо ні 
копійки за все це. 

Маємо інше. Конкретний приклад "оренди". Мис Сарич, найпівденніша точка України. 
Поблизу колишньої дачі Горбачова, а тепер наших...  Маяк є власністю України. Офіційним 
державним наглядачем маяка багато років є "паспортний" росіянин, який віднайшов свою 
українську кореневу систему, Юрій Лещенко. Український патріот найвищої проби. Людина з 
держаним мисленням, автор багатьох українооборонних статей у періодиці. Кілька років тому 
український маяк Сарич окупували морські піхотинці Росії. 

Юрій виграв усі можливі суди в Україні, але залишається "випадковою" людиною на 
маяку. Командир підрозділу окупантів не просто хазяйнує на цьому об'єкті, а й займається 
бізнесом – розводить породистих собацюг, яких нацьковує на законного доглядача українського 
маяка. Я не повірив у таке провокативне нахабство і спробував відвідати Сарич. Моє 
депутатське посвідчення тут, на українській території, не мало жодної сили. Годину черговий 
кудись дзвонив, щось вислуховував, але на територію мене не пустили. 

Аналогічна ситуація на всіх маяках у Криму, а відповідальність за їх режимне 
функціонування лежить на Україні. Можливі і навмисні провокації "собачників".   

Морпіхи Росії  вільно розгулюють по всій Україні. 

Ми не знаємо, що завозиться в державу під виглядом товарів для російського флоту. 

Ми не контролюємо велетенські екологічні збитки, яких завдає  російський флот. 

Тисячі морських офіцерів-відставників та пенсіонерів берегових служб залишаються 
жити в Севастополі та його околицях, маючи російське громадянство і вважаючи це місто 
"рускім городом". Тому й обирають до парламенту колісниченків. 

Росія заборгувала Севастополю великі соціальні суми, які змушений закривати міський 
та всеукраїнський бюджети.      
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Вихід бойових кораблів Росії із Севастополя для участі у війні з Грузією міг закінчитися 
для нас великою трагедією. 

Добре, що це була Грузія Саакашвілі.   

Аргумент четвертий. 

Знаючи це все Президент Янукович мав би домогтися узаконення (здійснити 
інвентаризацію, ринкову оцінку майна і території, провести акти їх передачі орендареві)  та 
скрупульозного виконання головної (1997р.) та допоміжних угод з РФ щодо її Чорноморського 
флоту.  Цього вистачило б на цілу президентську каденцію. 

Що робить Янукович?    В режимі підвищеної секретності, без консультацій із 
спеціалістами (а в таких стратегічних рішеннях треба радитись із широким колом 
громадськості), наперекір перехідним положенням Конституції, 24 квітня 2010 року у Харкові 
несподівано підписує з Путіним нову кабальну Угоду. У свідомої України – серцевий напад, 
шок.  Всього три статті з преамбулою. Але за ними можлива втрата нашого суверенітету і самої 
державності. 

Ось їх суть. У преамбулі - тривіальне шаманство про новий етап партнерства, дружби, 
добросусідських стосунків. Перша стаття – кумулятивний снаряд: всі базові угоди 1997 року 
про перебування ЧФ РФ на території України сліпо продовжуються ще на 32 роки. Тобто 
інвентаризацію, оцінку, передачу в оренду згідно українського законодавства майна і територій 
орендареві, надходження орендної плати до бюджету одноосібно перенесено Януковичем аж до 
2042 р. Попередня угода ще залишалася чинною на 7 років. Ох, як хотілося малоросу догодити 
"старшому брату", що згодом його зневажатиме (згадайте Севастополь, байкерів, вечерю в кума 
Медведчука). 

Не менше замінована і друга стаття Харківської угоди. 

Україні нібито мажуть губи медом з "царської"  ласки, ПРовладні канали та ЗМІ ревуть 
від щастя: знижено ціну російського газу на цілих 100 доларів за тисячу кубометрів!!!  

Насправді ніякої реальної скидки немає. Фікція.    Здешевлення на 100 дол. – лукава 
умовність. Ця міфічна скидка буде щорічно підсумовуватись і накопичуватись, як борг України 
перед РФ, який не підлягає погашенню. Борг може лише збільшуватись і ставати зашморгом на 
шиї України аж до 2042 р. За цей час він виросте до астрономічних розмірів, а ЧФ РФ так і 
стоятиме під нашими вікнами, і наші діти та внуки проклянуть нас за мовчазну згоду на цю 
аферу. 

У цій же статті фіксується щорічна плата за перебування (ви помітили: не за оренду, а за 
перебування?! Такого поняття в нашому законі про оренду  немає) ЧФ РФ  в Україні у  сумі… 
100 млн. доларів, починаючи з 2017 р.  Звідки взято цю злиденну суму?  З яких надр 
президентської свідомості вона виповзла? У якому стані можна підписувати цей документ? 

Закон України "Про порядок допуску та умови перебування підрозділів  збройних сил на 
території України" чітко визначає у 6-ій статті підстави для денонсації: "Міжнародні договори 
України про тимчасове перебування підрозділів збройних сил інших держав підлягають 
денонсації в разі недотримання або порушення підрозділами  збройних сил інших держав 
міжнародних договорів України, цього закону та інших нормативно правових актів;  
використання або загрози використання підрозділів  збройних сил інших держав, які 
перебувають на території України, проти третіх держав…" 

То хіба для цього мало аргументів, українці? 

Харківська Угода двох президентів 2010 р. провокує і заохочує Росію до ще більших 
порушень Угоди прем'єрів 1997 р. До того ж Янукович не зрозумів, що включивши в документ 
ціну на газ, він легалізував і підтримав договір між Газпромом  та Нафтогазом, за який 
запроторив Юлю Тимошенко до тюряги… 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/infoyavorivskyiorgua/a117219 
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Андрій Парубій: «Сланцевий газ і національна безпека»  

pravda.com.ua 

Польща розпочала видобуток сланцевого газу і фактично стала флагманом у 
промисловому освоєнні новітніх альтернативних енергоресурсів у Європі. Це дозволило уже на 
сьогодні радикально збільшити кількість робочих місць в металургійній, будівельній і 
машинобудівній галузях, а доходи тих районів Польщі, на території яких почався видобуток 
уже виросли на 10-15 відсотків, рівень заробітної плати зріс на 15-20 відсотків. Але не лише це 
стало ключовим мотивом для польських еліт у питанні видобутку сланцевого газу. Енергетична 
безпека країни, здешевлення ціни енергоносіїв і подолання енергозалежності від Кремля стали 
підставою оголосити видобуток сланцевого газу національним пріоритетом Польщі. 

І тепер Польща має потенціал стати найбільшим європейським експортером природного 
газу. Можна Польщу любити, або не любити. Але ні в кого не виникає сумнівів, що за останні 
двадцять років, наш західний сусід продемонстрував набагато вищі досягнення в розвитку 
економіки і зміцненні безпеки своєї країни. 

Без сумніву, видобуток сланцевого газу є вирішенням стратегічних завдань держави 
одночасно у сфері і економіки, і національної безпеки. 

Тому, зрозумілою є істерика Кремля і "Газпрому" з приводу видобутку сланцевого газу. 

Згідно оприлюднених Агентством внутрішньої безпеки Польщі даних, масштабна 
інформаційна кампанія в Європі і Польщі для дискредитації технологій видобутку сланцевого 
газу, (які, як стверджують "незалежні експерти" і "захисники рідного довкілля" є "екологічно 
небезпечні") організована російськими спецслужбами, які масово підкупляють представників 
політичних, екологічних і інформаційних кіл Польщі та інших країн, зацікавлених у видобутку 
власного сланцевого газу. "Газпром" раптом став "ідейним натхненником" і спонсором 
екологічного руху в цих країнах. Почитайте статті Віктора Медведчука про сланцевий газ і ви 
зрозумієте, як панічно жахається Кремль видобутку сланцевого газу в Україні. І не треба 
аналітичних довідок спецслужб... 

Немає сумнівів, що Путін і вся фінансово-політична та пропагандивна машина Кремля з 
стократ більшою, аніж щодо Польщі, запеклістю блокуватиме видобуток сланцевого газу в 
Україні. 

Насправді для України питання національної безпеки стоїть значно гостріше, ніж для 
Польщі, яка вже сьогодні є у ЄС і НАТО. Енергетична незалежність – це ключова складова 
державної незалежності України. І загроза для нас, саме у питанні видобутку сланцевого газу, є 
набагато масштабнішою, зважаючи на кількість різношерстих "агентів впливу" Кремля, що 
діють в Україні. 

Тому, якнайшвидший промисловий видобуток сланцевого газу має стати одним з 
ключових пріоритетів для українського табору. Разом з цим маємо недопустити проведення 
корупційних, "сімейних" схем під час вирішення стратегічного для України питання 
енергонезалежності. 

Можна довго і плаксиво тужити з приводу любові до "неньки", а можна твердо і 
послідовно відстоювати національний інтерес. Тут і зараз найбільш ефективно відповідаючи на 
головні виклики сьогодення. Усе, що сприяє зміцненню безпеки та незалежності держави, 
робить нас сильнішими. 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/parubiy/521fa43cc61e1/ 

Телебачення і радіомовлення 

7 законів, що стосуються євроінтеграції України, має ухвалити парламент 
наступного тижня  

5 канал, Час новин 
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Віталій ГАЙДУКЕВИЧ, ведучий: 7 законів, що стосуються євроінтеграції України, має 
ухвалити парламент наступного тижня. Про це заявив голова Верховної Ради Володимир Рибак 
перед журналістами у Макіївці. Рибак каже, 6 вересня він поїде до Литви, аби остаточно звірити 
годинники із Європою. Нагадаємо, Вільнюс зараз головує у Європарламенті. Водночас спікер 
українського парламенту наголосив: питання звільнення Юлії Тимошенко, на якому 
наголошують багато європейських політиків, не в його компетенції. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "В Европе я встречаюсь со всеми 
руководителями. Они ставят мне вопросы, чтобы мы законодательство приближали к 
европейскому и адаптировали. А Тимошенко – это уже юридический вопрос. Ни я на эти 
вопросы не влияю, ни Президент не влияет, ни Премьер-министр". 

З 1 вересня набув чинності утилізаційний збір на автомобілі  
5 канал, Бізнес час  

Кореспондент: З 1 вересня набув чинності утилізаційний збір на автомобілі. Його розмір 
розраховуватиметься згідно з базовою ставкою та коефіцієнтом, що визначатиметься видом 
автотранспорту, об’ємом двигуна та віком. Імпортери автомобілів сплачуватимуть збір на 
митниці. Підприємства, що збирають авто з комплектувальних, утилізуватимуть старі машини 
самостійно. Для цього мають підготувати спеціальні потужності. 

Какими будут главные тренды нового политического сезона  

Интер, Подробности недели 

Евгений КИСЕЛЕВ, ведущий: Начнем мы с прогноза, какими будут главные тренды 
нового политического сезона. Свою версию на этот счет предлагает наш обозреватель Ольга 
Червакова. 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Русский кафтан или европейский френч? Модный 
приговор: Верховная рада подписала еще в прошлом сезоне - необходимые для евроинтеграции 
законы принимались абсолютным большинством депутатов. Европейский тренд останется 
самым модным в политсезоне "осень-зима-2013". Брюссель - не только икона стиля, но и место, 
где сверяют ожидания. 

Андрей КЛЮЕВ, секретарь СНБО: " Проект закона о прокуратуре уже направлен в 
Венецианскую комиссию, еще будет несколько проектов законов которые уже готовы". 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Проект закона о прокуратуре - это часть 
"домашнего задания", которое должна выполнить Украина до Вильнюсского саммита. В нем 
есть еще ряд пунктов. Украинская власть уверяет - всё будет сделано. В Кремле эти заверения 
тоже услышали. С 14 августа Россия внезапно ужесточила правила на таможне, практически 
остановив украинский экспорт. 

Владимир ОГРЫЗКО, глава МИД Украины в 2007-2009 годах: "Тут ідеться не про 
екнономіку, а про політику. Ця чергова торгово-економічна війна. Наші плани приєднатися до 
євросоюзу викликають обурення, гнів і отакі неадекватні дії". 

Ирина ГЕРАЩЕНКО, народный депутат от фракции УДАР: "Причина очевидна, 
спробувати таким недолугм чином змусити українських експортерів... тиснути на владу... 
давайте не будемо підписувати угоду, а підемо до митного союзу." 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: В Европе забеспокоились. Из Брюсселя зазвучали 
радикальные призывы - подписать соглашение об ассоциации даже не взирая на недоделки в 
"домашнем задании". 

Цезариуш ВОЛЬСКИ, депутат Европарламента: "Евросоюз должен противостоять 
российскому давлению и защищать Украину и ее право свободного выбора". 

Марек СИВЕЦ, депутат Европарламента: "Эта торговая война направлена не только 
против олигархов, но и против простых украинцев, обычных рабочих. Это имперский стиль". 
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Валерий ЧАЛЫЙ, заместитель министра иностранных дл Украины в 2009-2010 годах: "В 
ЄС є розуміння небезпеки України іншого напрямку розвитку, ніж демократичного, 
ліберального,з ринковою еконмікою. Чим більше Росія тисне на Україну, тим більше 
з'являється голосів в Европейському Союзі, що Україну треба наблизити до ЕС". 

Евгений КОПАТЬКО, эксперт: "Русские будут в принципе, защищать свои интересы, и 
они будут иметь на это полное право. Потому что у них есть свои предложения, мы от него 
отказываемся. У европы есть предложение - мы соглашаемся. Каждая из сторон уже будет 
действовать на свое усмотрение". 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Пока что позиция власти в вопросе евроинтеграции 
не пошатнулась. Вернувшись с переговоров в Москве, премьер-министр подтвердил ранее 
декларируемые приоритеты. 

Николай АЗАРОВ, Премьер-министр Украины: "Те, що за 1 рік на нашому кордоні 
з»явилось нове утворення - митний союз - ми сприймаєм як реальність, з якою треба 
працювати. Отже, і після підписання асоціації з ЄСУкраїна утворить ЗВТ з ЄС, так само треба 
сприймати як реальність". 

Юрий ЛУЦЕНКО, политик: "Я категорично наполягаю. В зовнішній політиці до 
підписання у Вільнюсі Янукович - наш попутник. І поки не просохне його чорнило з підписом 
під угодою, він наш союзник". 

Валерий ЧАЛЫЙ, замминистра иностранных дел в 2009-2010 годах: "Пам'ятаєте, і 
теріторіальні претензії, як острів тузла в 93 році, 10 років назад, історія, яка до речі, показала, 
що в таких умовах українське суспільство консолідується і з владою". 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Индивидуальный пошив - эксклюзивное 
направление нынешнего политсезона. До вильнюсского самита украинской власти придется 
перекроить еще одни законодательные нормы - не позволяющие выпустить Юлию Тимошенко 
на лечение за границу. Необходимость внесения таких изменений на этой неделе признал 
президент. 

Владимир ОГРЫЗКО, глава МИД Украины в 2007-2009 годах: "В Європі насправді 
чекають цього гуманітарного жесту і я думаю, він буде зроблений". 

Владимир ФЕСЕНКО, эксперт: "Как это ни парадоксально наезды России на Украину 
увеличили шансы на подписание нового соглашения с Украиной даже если проблема 
Тимошенко не будет решена в полном объеме до вильнюсского саммита". 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Однако даже с учетом рисков российской 
экспансии, нерешенная проблема Тимошенко - тоже риск. 

Ксения ЛЯПИНА, народный депутат Украины, фракция "Батьківщина": "Без вирішення 
цього питання жоден з європейських парламертів не ратифікує таку угоду. Зрозумійте, там так 
само є виборці, які знають, що таке демократія". 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент:Люди в разном. День независимости и новый 
политсезон Оппозиция встретила в стиле "эклектика". Арсений Яценюк - в традиционной 
вышиванке. Виталий Кличко верхом на байке. Олег Тягнибок - в стиле минимализм. Два 
километра вольным стилем через Днепр. 

Олег ТЯГНИБОК, глава фракции "Свобода": "Водичка просто суперова". 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Не только без единого дресс-кода, о едином 
кандидате на президентских выборах - тоже ни слова. Тягнибок и Кличко заявили, что готовы 
баллотироваться в президенты. Яценюк - о том, что кандидат от Батькивщины - Юлия 
Тимошенко. 

Владимир ФЕСЕНКО, эксперт: "Все три оппозиционные силы постепенно начинают 
свою собственную чтратегию подготовки к презмдентским выборам" 

Владимир АРЬЕВ, народный депутат Украины, фракция Батькивщина: " Буде звичайна 
цивілізована внутрішня конкуренція за право балотуватися, оскільки будь-хто з опозиційних 
лідерів зараз рлзуміє, що треба висувати єдинго кандидата, щоб отримати перемогу"". 
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Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Сезоны в нынешнем не выйдут из моды. 
Оппозиция обещает бороться. За назначение выборов в Киеве. В зоне турбулентности 
перевыборы в пяти проблемных округах. Обязательно будет и такое: Чем ярче, тем лучше - 
самый востребованный лозунг украинских политических кутюрье. Бросать перчатку, иногда 
снимать шляпу, пытаться заткнуть друг друга за пояс. То, чем давно и с удовольствием 
занимаются украинские политики. Вечная классика политического бомонда никогда не 
выходит из моды. 

По всій країні пролунав Перший дзвоник  
ICTV, Факти тижня 

Оксана СОКОЛОВА, ведуча: Сьогодні вранці по всій країні пролунав Перший дзвоник. 
Початок нового навчального року припав на неділю. Міністерство освіти вирішило не 
порушувати традицію – і урочисті лінійки для першачків відбулися 1 вересня. За парти сьогодні 
сіли 450 тисяч нових учнів і серед них – донька Лілії Подкопаєвої, а також сини Олександра 
Пономарьова, Віктора Пинзеника, Віталія Хомутинника – і батьки, які зазвичай хвилювалися 
більше за своїх учнів. Перше вересня разом із відомими українцями зустрічав Сергій Смальчук. 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: Він змалку звик до фотосесій, інтерв’ю і тусовок у 
компанії зіркового татуся. Та це – у минулому – настав час попрощатися із безтурботним 
дитинством. 

Олександр ПОНОМАРЬОВ, співак: «Читати вміє, писати вміє – так, потрошечки. 
Звичайно, як для першокласника». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: Сашко Пономарьом-молодший іде перший раз в 
перший клас – у супроводі мами і двох боді-гардів. 

Вікторія МАРТИНЮК, колишня дружина О. Пономарьова: «Ви знаєте, дуже переживаю. 
Сьогодні вже випила заспокійливе, вчора ввечері випила заспокійливе. Дійсно, переживаю 
страшенно просто!». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: Переживання і заходи безпеки доречні, адже 
сьогодні йому надана честь відкрити святкування Дня знань. 

Сашко ПОНОМАРЬОВ-молодший, першокласник: «Да, я буду читати вірш». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: Із завданням першокласник справляється на 
відмінно. 

Сашко ПОНОМАРЬОВ-молодший, першокласник: «Я перший раз в житті вдягаю 
форму, почую самий перший свій дзвінок. Так рано вперше вийду я із дому, щоб встигнути на 
перший свій урок». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: За альма-матер для дитини батьки обрали елітний 
столичний ліцей з поглибленим вивченням англійської, французької, німецької і навіть 
корейської мови. 

Віктор ПИНЗЕНИК, народний депутат України: «Добре. Я вірю, що то добра школа є». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: А це батько Віталіка, який, можливо, ділитиме парту 
із Сашком. Щоправда, на відміну від сина відомого співака, син відомого фінансиста і політика 
небагатослівний. 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: «Хвилюєшся?». 

Віталій ПИНЗЕНИК, першокласник: «Ні». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: «Спав спокійно?». 

Віталій ПИНЗЕНИК, першокласник: «Угу». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: «Що снилося?». 

Віталій ПИНЗЕНИК, першокласник: «Собаки». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: Натомість син нардепа Віталія Хомутинника 
ходитиме у паралельний із хлопцями клас. 
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Артем ХОМУТИННИК, першокласник: «My name is Artem». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: До школи Артем прийшов вже підкованим, адже 
англійську мало не з пелюшок вивчає. 

Віталій ХОМУТИННИК, народний депутат України: «Він три роки був у “Pechersk 
School International». Це таке, дошкільне. І вже він по-англійські розмовляє». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: Навчання коштувало батькові 20 тисяч «зелених» на 
рік. Та хіба можна економити на дитині? 

Жінка: «Это пятачок серебряный – 5 гривен – из города Богуслава. За все, что у тебя есть 
в жизни, - самое хорошее, самое лучшее – ты должен славить Бога и благодарить маму с папой. 
Это тебе памятный пятачок на удачу в школе». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: Цей заклад користується не аби якою популярністю 
серед публічних персон. Своїх дітей тут вчать зірки, політики, бізнесмени, через що 
керівництво вже змучилося відбиватися від звинувачень у мажорності закладу. Вони ж, 
насправді, тут і слова такого не знають. Юрій Павленко, двоє синів якого навчаються тут, 
твердить, що жодного разу не бачив понтів ані серед учнів, ані серед вчителів. 

Юрій ПАВЛЕНКО, уповноважений Президента України з прав дитини: «Я теж чув такі 
розмови, але в цій школі немає мажорства, і тут основна оцінка дитини є рівень його знань». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: А батько п’ятикласниці Діани – відомий політик і 
спортсмен – радить спочатку визначитися, що саме вважати мажорством. 

Єльбрус ТЕДЕЄВ, народний депутат України: «В адрес детей, чтобы это не было – 
мажор, еще какие-то вещи, - не хотелось бы. Но если они живут в достатке, то я не думаю, что 
это мажорство». 

«Мажор? Это человек, который ходит такой: «А, у меня айфон, смотрите! А вы все 
нищеброды!». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: Цей учень лінгвістичного ліцею теж з родини 
небідної. 

Руслан АЙСИН, син Юлії Айсиної: «На 17 сентября я попросил у своей семьи айфон-
пакет, который выходит 10 сентября». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: Та з висоти своїх тринадцяти хлопець вже зробив 
висновок: косі погляди – це просто заздрість, яка супроводжує всіх дітей відомих батьків. 

Руслан АЙСИН, син Юлії Айсиної: «Не у каждого ж мама Юлия Айсина, которая может 
пошить пиджак там, костюм». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: Тож, замість того, щоб комплексувати, Руслан 
вирішив скористатися перевагами і плюсами. 

Юлія АЙСИНА, дизайнер: «Он хочет бархатный пиджак. Вот мы ему делаем бархатный 
пиджак… Понятно, что по дрес-коду кроссовки не подразумеваются… Мы нашли там такой 
мировой бренд…». 

Руслан АЙСИН, син Юлії Айсиної: «Ну говори, мама, ну говори!». 

Юлія АЙСИНА, дизайнер: «Ну в «Dolce & Gabbana» мы нашли типа кеды». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: Та виглядати з голочки сину дизайнерки сам Бог 
велів. Адже, переконана Айсіна, скоро про нього говоритимуть не менше, ніж про неї. 

Юлія АЙСИНА, дизайнер: «Я вижу, что это стопроцентный будущий политик. Видя, как 
он умеет увертываться, как он умеет… манера говорить, как он умеет хитрить, как умеет 
общаться с людьми, насколько он общительный, коммуникабельный… Вот реально все задатки 
будущего политика!». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: А от у Владислава Ващука можна і не питати про 
майбутнє його Віталіка. 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

29 

Владислав ВАЩУК, тренер, колишній гравець Збірної України з футболу: «Как родился 
– так и выявил желание. Записку мне передал! Не ну, дело в том, что папа играет все время в 
футбол, в футбол. Я ему говорю: «Кем ты хочешь быть?». А он говорит: «Футболистом». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: Навіть напередодні Дня знань колишнього 
«динамівця» цікавило лише, в чому син ходитиме на фізкультуру. 

Владислав ВАЩУК, тренер, колишній гравець Збірної України з футболу: «О, как раз! 
Как раз… Все? Побежали?». 

Віталій ВАЩУК, школяр: «Угу». 

Владислав ВАЩУК, тренер, колишній гравець Збірної України з футболу: «Играть на 
поле? Ну давай!». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: Чого не скажеш про актрису Ольгу Сумську, яка у 
переддень 1 вересня влаштувала справжній спринтерський марафон по магазинах. 

Ольга СУМСЬКА, актриса: “Отже, що стосується зошитів, доценька…». 

Донька Ольги Сумської: «Зошити там!». 

Ольга СУМСЬКА, актриса: «Обкладинки! Як же ж без обкладинок?! Нам олівчики 
потрібні? А ще ж ручки, ще у нас резинки! А пенали?! Люди добрі, пенали! Е-е-е-е-е!». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: Кілька годин шопінгу – і у новенькому ранці весь 
шкільний арсенал. 

Ольга СУМСЬКА, актриса: «Ге! І пошкандибає!». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: Втім кому зараз легко? 

Матвій МИХАЙЛИЧЕНКО, син Олексія Михайличенка: «Вот это мне надо каждый раз в 
школу брать. Оно очень тяжелое». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: Син тренера київського «Динамо» щойно прилетів із 
Великобританії, куди Михайличенко-старший відправив його, аби підтягнути молодь, без якої, 
на його думку, ні в спорт, ні в люди. 

Олексій МИХАЙЛИЧЕНКО, тренер ФК «Динамо» (Київ): «Сейчас такая жизнь, что без 
знаний языков очень тяжело и в учебе, и в дальнейшей карьере». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: І це лише невелика частка навантаження, що з 
подачі батьків на його юні плечі лягла. 

Олексій МИХАЙЛИЧЕНКО, тренер ФК «Динамо» (Київ): «У меня старший сын играет 
на гитаре, младший пытается играть на фортепиано». 

Матвій МИХАЙЛИЧЕНКО, син Олексія Михайличенка: «А че пытается?». 

Олексій МИХАЙЛИЧЕНКО, тренер ФК «Динамо» (Київ): «Ну учишься играть. Поэтому 
мы иногда становимся эгоистами и требуем от детей того, чего не могли добиться сами». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: Після тривалих наполягань Матвій таки 
погоджується продемонструвати деякий з талантів, якими його батька Бог обділив. Проте 
недовго музика лунала – завтра знову до школи. 

Матвій МИХАЙЛИЧЕНКО, син Олексія Михайличенка: «Самое необходимое – надо 
иметь пиджак, любой – ну такой, - и черные штаны». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: Не надто охоче у цей ранок шкільну форму вдягав і 
цей першокласник – син Антіна Мухарського і Сніжани Єгорової Андрій. 

Сніжана ЄГОРОВА, телеведуча: «Андрюша очень нервничает, когда мы ему говорим: 
«Андрюша, сегодня твой праздник! Ты идешь первый раз в первый класс!». И все мы ему это 
повторяем. А он говорит: «Не говорите мне это! Я уже устал это слышать!». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: А молодшу доньку Лілії Подкопаєвої 
старшокласники буквально внесли на лінійку на плечах. Матуся ж так розчулилася, що не 
змогла стримати сліз. 
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Лілія ПОДКОПАЄВА, олімпійська чемпіонка зі спортивної гімнастики: «Дорогие 
родители! Вот сейчас говорю и йокает внутри, потому что самое дорогое выросло и идет в 
первый класс!». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: Адже в одну мить усвідомила… 

Лілія ПОДКОПАЄВА, олімпійська чемпіонка зі спортивної гімнастики: «Я смотрю на 
них… Они такие маленькие, но они такие взрослые… И вчера был последний день детства». 

Сергій СМАЛЬЧУК, кореспондент: Так швидко ростуть не лише чужі, а і власні, зіркові 
діти. 

Украинские дни в Брюсселе  

ТРК "Украина", События недели 

Андрей ДАНИЛЕВИЧ, ведущий: Самое главное из сказанного Президентом, конечно, 
вот это: Украина выполнит все условия для подписания Соглашения об ассоциации с ЕС. 
Уверенность, с которой сделано заявление, только усиливает впечатление от удивительной 
политической ситуации, в которой оказалась страна. Едва ли не впервые в истории независимой 
Украины у власти и оппозиции – одна цель на двоих. Очень похожая на формирующуюся 
национальную идею, которую можно выразить всего двумя словами – «мы - европейцы». Вот 
так просто и ясно. На этой неделе три лидера Объединенный оппозиции Арсений Яценюк, 
Виталий Кличко и Олег Тягнибок полетели в Брюссель – столицу Евросоюза – и там, по сути, 
повторили то, что сказал Виктор Янукович – они сделают все, что нужно, для евроинтеграции 
Украины. Украинские дни в Брюсселе. Лидеры оппозиции в столице Евросоюза встречаются с 
чиновниками и депутатами, делают все, что могут, для евроинтеграции. Из трех главных 
оппозиционеров в Европарламент пригласили двоих: на заседание Комитета по иностранным 
делам не позвали лидера «Свободы» Олега Тягнибока. То ли мелкая пакость, то ли 
политический урок. 

Олег ТЯГНИБОК, лидер ВО «Свобода»: «…в этом комитете преобладают представители 
левых сил, которые идеологически не воспринимают взгляды, которые исповедует ВО 
«Свобода». 

Андрей ДАНИЛЕВИЧ, ведущий: К политическим взглядам Арсения Яценюка и Виталия 
Кличко у евродепутатов претензий не было – они нашли общий язык. Хотя говорили на разных: 
Кличко – на немецком, Яценюк – на английском. 

Виталий КЛИЧКО, лидер ВО «Удар»: «Географически и исторически мы европейцы. 
Польша, Чехия и Словакия, например, уже прошли тот же путь, который представит пройти 
нам. Большинство украинцев уже сделали это. Они хотят стать частью Европейского Союза. Но 
людям нужно объяснить, какие выгоды они от этого получат. Только представьте! 74 % 
украинцев никогда не покидали населенных пунктов, в которых они живут, и о Европе они 
знают только понаслышке». 

Арсений ЯЦЕНЮК, лидер ВО «Батькивщина»: «Еще одна причина, по которой это 
соглашение должно быть подписано: нам нужен новый уровень отношений с Россией. И 
перезагрузка, а именно новый тип отношений, когда российское правительство, российский 
Президент могут уважать суверенные права государства Украина. И в этом нам нужна ваша 
поддержка! И наконец – но не последнее: что нужно потребовать от украинского 
правительства? Три пункта – реформу правосудия, Тимошенко и честные выборы». 

Андрей ДАНИЛЕВИЧ, ведущий: Чуть позже уже всех троих оппозиционеров 
пригласили на встречу с комиссаром ЕС Штефаном Фюле. Говорили, в общем-то, о том же, о 
чем с евродепутатами. Все трое оппозиционеров пообещали не безобразничать в парламенте и 
принимать все законопроекты, необходимые для евроинтеграции Украины. А Фюле пообещал 
поддержку Европы и попросил не безобразничать Россию. 

Штефан ФЮЛЕ, Еврокомиссар по вопросам расширения ЕС: «Любое внешнее давление 
на Украину, касающееся ее планов подписать соглашение об ассоциации с ЕС, недопустимо. А 
мы наблюдаем все более агрессивную политику со стороны России в этом вопросе». 
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Андрей ДАНИЛЕВИЧ, ведущий: А председатель СНБО Андрей Клюев, который тоже 
встретился с Фюле, добавил: дорогие российские, белорусские и казахские братья и сестры 
могут не беспокоится – Украина на пути в Европу про них постарается не забыть. 

Андрей КЛЮЕВ, председатель СНБО Украины: «Мы планируем сохранять и 
продолжать углубление наших отношений интеграционных с Россией, со странами 
Евразийского сообщества, и другими мировыми лидерами и новыми центрами экономического 
развития». 

Андрей ДАНИЛЕВИЧ, ведущий: В тот же день в Киеве премьер-министр Николай 
Азаров объяснил, как мы будем расширять и углублять отношения с Россией и Евразийским 
сообществом. Украина будет в Европе, а Таможенный союз… За этим столом нам достаточно 
приставного стула. 

Николай АЗАРОВ, Премьер-министр Украины: «В інтересах взаємовигідної співпраці 
ми готові поступово приєднуватися до окремих угод і дій у Митному союзі». 

Серіал «Верховна Рада». 7-й сезон, 3-я серія  

Радіо Свобода, Свобода сьогодні 

Вже наступного тижня депутати Верховної Ради зберуться на відкриття 3-ї сесії. І самі 
політики, і експерти прогнозують, що питання ухвалення «євроінтеграційного пакету» стане 
ключовим в цьому політичному сезоні. Проте у парламенті все ж лишилась політична сила, яка 
поглиблення співпраці з ЄС своєю основною метою не вважає. 

Вже наступного тижня розпочнеться нова політична осінь. На порядку денному 
стоятиме питання ухвалення низки так званих «євроінтеграційних законопроектів». Бути чи не 
бути асоціації України та Європейського Союзу, тепер залежатиме лише від працездатності 
українських парламентарів. Депутати усіх партій, крім Комуністичної партії України, в 
коментарях Радіо Свобода наголосили, що ухвалення цих законів – пріоритет у роботі їхніх 
фракцій. 

«Актуальним питанням, звісно, є євроінтеграційні закони, але воно актуальне, скажімо 
так, в теоретичному плані, тому що наша програма чітко вказує на наші політичні вектори. Тут 
питання, чи Партія регіонів та комуністи будуть готові іти на компроміс зі своєю програмою і 
своїми гаслами для того, щоб забезпечити українцям більш гідне життя», – пояснює народний 
депутат від «Свободи» Едуард Леонов. 

Натомість голова КПУ Петро Симоненко переконаний, що об’єднання інших фракцій 
довкола питання євроінтеграції є нічим іншим, як об’єднанням проти українського народу. 

 «Ми, комуністи, виступаємо за наступне: це важливе рішення повинен прийняти народ 
України, а не олігархи. І хай на референдумі український народ дасть відповіді – чого вони 
бажають і який курс підтримують? Вони повинні бути свідомими, що дає Митний союз, а що 
дає так звана європейська інтеграція», – каже Симоненко. 

Політичний експерт Олег Рибачук стверджує, що Україна як ніколи близько підійшла до 
підписання угоди про асоціацію. Ще ніколи не було такої одностайності в позиції 
Європейського Союзу, який дає дуже чітку відповідь щодо угоди, каже він. 

Рибачук нагадує, що представники як опозиції, так і влади побували цього тижня у 
Брюсселі і ще раз підтвердили, що Верховна Рада підтримає євроінтеграційний пакет. 

 «Підстави для стриманого оптимізму є, тому що одностайно влада і опозиція заявляють 
про рішучість і готовність підтримати всі законопроекти, які необхідні для того, щоб угода 
могла бути підписаною. Я не пам’ятаю такої ситуації в історії України, коли б злагоджено такі 
різні учасники політичного процесу говорили б про щось подібне», – говорить Рибачук. 

Експерт наголошує на тому, що важливим також є не лише прийняття законів у 
Верховній Раді, а й політичні рішення (такі, як вирішення долі Юлії Тимошенко). За його 
словами, на перешкоді цьому можуть стати як зовнішні сили, так і внутрішні. 

Парламентарі «йтимуть» в Європу, але й про старі образи не забувають? 
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Парламентарі від опозиції наголошують, що займатимуться не лише питаннями 
євроінтеграції. У «Батьківщині» кажуть, що не забули ні про вибори до Київради, ні про 
реформу МВС, ні про бюджет. 

 «Оскільки ми мали конфліктну останню сесію, то, напевно, сесія почнеться з міністра 
МВС Захарченка. Думаю, що ця сесія буде достатньо нелегкою, бо ми ще маємо прийняти 
бюджет», – розповідає парламентар з  «Батьківщини» Тетяна Донець. 

Вона знає, що 9 пленарних тижнів цієї сесії будуть нелегкими, але не втрачає оптимізму 
і сподівається, що компромісів вдасться досягти. 

Депутат-регіонал Олег Зарубінський каже, що його фракція також до пріоритетних 
відносить реформу органів правосуддя. Необхідно нарешті ухвалити нове законодавство про 
прокуратуру, каже він, адже Україна брала на себе такі зобов’язання при вступі до Ради 
Європи. 

 «На часі ж зараз прийняття у другому читанні та в цілому дуже важливого закону, який 
би визначав місію, роль, функцію, місце в суспільстві України прокуратури. Наскільки мені 
відомо, перший проект уже проголосований в першому читанні і те, що наразі підготоване до 
другого читання, надіслано до Венеціанської комісії», – каже Зарубінський. 

Оксана Продан, депутат від УДАРу, заявляє, що для її політичної сили в цьому сезоні 
дуже важливим буде питання боротьби з корупцією. 

 «Це антикорупційні проекти, які не просто стосуються боротьби з корупцією уже після 
її виникнення, а які унеможливлюють корупцію. У нас є ряд законопроектів, які внесені вже на 
минулій сесії, які не дають можливість чиновникам зловживати, вимагати – і таким чином 
заробляти», – каже Продан і висловлює сподівання на конструктивне ставлення більшості до 
УДАРівських антикорупційних законопроектів. 

Серед інших «неєвроінтеграційних» парламентських ініціатив депутати говорять про 
спробу скасувати пенсійну реформу, а також кілька положень податкової реформи (це 
анонсують у «Свободі»). А комуністи вже готують закони, які захищатимуть права 
національного виробника. У КПУ також вкотре наголошують на потребі націоналізувати 
важливі підприємства. 

У опозиції кажуть, що не припинятимуть стежити за дотриманням законодавства під час 
парламентських засідань та роботи комітетів Верховної Ради. 


